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Raadsfractie Algemeen Belang (AB) 
 
Informatieve vragen begroting 2024 fractie AB 
 
Algemene vragen: 
 
AB.01 Is het mogelijk om de begroting 2024 in een oogopslag ook toevoegen, voorgaande jaren 
werkte dit visuele hulpmiddel heel goed.  
 

Beantwoording namens het college 

 
De begroting in één oogopslag, zowel voor het lopende begrotingsjaar 2024 als voor de 
ontwerpbegroting 2025, zijn door de griffie toegevoegd in iBabs. 
 

 
Specifieke vragen: 
 
AB.02 Pagina 6 Externe inhuur applicatiebeheer 
Worden er ook maatregelen genomen om ervoor te zorgen dat we medewerkers behouden, m.a.w. 
is er een retentie beleid? Dus dat we ze niet alleen opleiden maar ook aan de gemeente kunnen 
binden, om het verloop te voorkomen/beperken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bieden van opleidingsmogelijkheden en ontwikkelmogelijkheden kan worden gezien als een 
manier om medewerkers aan de organisatie te binden. 
 

 
AB.03 Pagina 6 Wijziging GR SZMH 
 In de komende jaren is door een wijziging in de verdeelsleutel een forse stijging (meer dan een 
verdubbeling in 2026) van de bijdrage voor onze gemeente zichtbaar. Graag een nadere toelichting 
waardoor deze forse stijging veroorzaakt wordt. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In aanvulling op de inhoudelijke toelichting in het raadsvoorstel van 7 oktober 2024: 
 
De oude verdeelsleutel ging uit van een sinds 2015 vastliggende verdeelsleutel/percentage 
gebaseerd op uitkeringsdossiers. Fluctuatie als gevolg van wijzigingen in aantallen dossiers was 
derhalve niet mogelijk. De nieuwe verdeelsleutel is gebaseerd op het aantal uitkeringsdossiers in 
het jaar T-1. Op deze manier is de verdeling altijd actueel. Dit betekent wel dat de kosten jaarlijks 
kunnen fluctueren. 
 
Door toepassing van de gewijzigde verdeelsleutel komt Valkenburg aan de Geul – vergeleken met 
de oude verdeling – thans op een hoger percentage uit. Dit betekent dus ook dat we de afgelopen 
jaren voordeel hebben gehad omdat we in verhouding minder hebben betaald. De precieze 
doorrekening vindt plaats in een nog door het college vast te stellen Dienstverleningshandvest en 
Dienstverleningsovereenkomst. Daarbij is van belang om te vermelden dat bij een eventuele grote 
afwijking een ingroei wordt meegenomen van enkele jaren. 
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AB.04 Pagina 7 Mazjerang 
Er is nu gevoelsmatig voor een goedkopere uitvoering gekozen (bv al qua papier). Hoe hoog waren 
de kosten anders geweest als we de “luxe” variant hadden doorgezet? Zijn er cijfers bekend van het 
aantal inwoners dat de Mazjerang actief leest? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De meerkosten voor de Mazjerang hebben niet te maken met de keuze voor een krant op ander 
papier maar zijn een gevolg van het feit dat het aantal pagina’s in de loop der jaren is gegroeid 
van 8 naar 20 (toen het nog een magazine was). In 2023 is daarbij een prijsstijging geweest door 
hogere kosten van papier en is aan de verenigingen (bezorgers) een kleine opslag toegezegd. 
 
De nieuwe Mazjerang in tabloidformaat op krantenpapier: De kosten voor drukwerk zijn iets lager. 
De kosten voor opmaak zijn iets hoger. Uiteindelijk ontloopt het elkaar niet veel. De kosten zijn 
vergelijkbaar (in 2023 € 57.480). 
 
In augustus 2024 is het formaat, type papier en grafisch ontwerp vernieuwd. We hebben nu 
structureel 16 pagina’s in tabloid formaat. In feite zijn dat 12 pagina’s A4 méér ruimte. Die extra 
ruimte vertaalt zich in méér artikelen/tekst maar ook in een mooiere opmaak met meer witruimte 
en grotere foto’s, wat de leesbaarheid en aantrekkelijkheid van het blad ten goede komt. 
 
We hebben geen cijfers over lezers of tevredenheid. Er zijn wel algemene cijfers over het lezen 
van kranten: 20-30% van de bevolking leest een papieren krant. Digitale platforms hebben een 
groter bereik. Wij combineren onze papieren versie met verspreiding via de digitale nieuwsbrief, 
social media en de website. Lezers van een papieren krant besteden gemiddeld meer tijd aan het 
lezen dan digitale lezers. In papieren vorm leest een lezer meestal meerdere artikelen en blijft 
deze gemiddeld tussen de 20 en 30 minuten bezig met de krant. 
 

 
AB.05 Pagina 7 Samenvatting bovenstaande voorstellen 
Zou er voor de post Extern inhuur applicatiebeheer Financiën geen NB-post moeten staan voor 
raming 2027 en 2028 omdat er in de tekst staat dat dat nog nader bepaald moet worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De uitvoering vanaf 2027 kan mogelijk ook binnen bestaande budgetten en binnen bestaande 
formatie. Dit is afhankelijk van hoe het opleidingstraject verloopt. Er is nu bewust voor een 
incidentele constructie gekozen. 
 

 
AB.06 Hoe is het mergelfonds meegenomen in deze begroting? Deze staat er niet in. Hier zou toch 
ook een deel van de winst van kasteel Oost heengaan. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het voorstel voor de herinvoering van het Mergelfonds is door uw fractie ingebracht bij behandeling 
van de Kadernota 2024. Naar aanleiding hiervan verwacht het college in de loop van 2025 een 
voorstel voor de eventuele herinvoering van het Mergelfonds (inclusief financiële onderbouwing) 
ter besluitvorming aan de raad voor te kunnen leggen. In de voorliggende ontwerpbegroting is dit 
inderdaad niet opgenomen. 
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AB.07 Pagina 9 Niet gebruikte middelen ondernemingsraad 
Er wordt aangegeven dat er een verschil zit in de begroting en de daadwerkelijke uren. Wordt hier 
wel gerekend met de uren die medewerkers zouden moeten krijgen of alleen met de uren die je 
daadwerkelijk benut. Vaak zie je in de praktijk dat er meer uren aan besteed zouden moeten 
worden maar dat deze niet altijd geprioriteerd worden. Het zou zonde zijn als er dus nu te veel 
structureel afgeroomd wordt. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Wij hebben geen aanleiding om aan te nemen dat er te veel structureel afgeroomd wordt. De 
jaarrekeningen laten reeds gedurende een aantal jaar een overschot zien, terwijl de 
ondernemingsraad in die periode wel altijd een actieve rol in onze organisatie ingenomen heeft. 
Eventuele kleine aanpassingen kunnen binnen bestaande budgetten worden opgevangen. Ten slotte 
geldt dat de ondernemingsraad altijd in staat moet worden gesteld haar rol volledig te kunnen 
vervullen conform onze wettelijke en andere verplichtingen. 
 

 
AB.08 Pagina 14 Veiligheid 
Spelen er op dit moment grote veiligheidsissues die meer aandacht behoeven? Zo ja, welke en op 
welke wijze wordt hierop ingezet qua middelen (zowel financieel als op andere wijze) 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, er spelen op dit moment geen veiligheidsissues die meer aandacht behoeven dan regulier. 
 

 
AB.09 Pagina 15 veiligheid  
Op deze pagina uit de begroting worden drie prioriteiten vermeld waarop we als gemeente gaan 
intensiveren en onze aanpak verstevigen. Betekent het gebruik van nummering dat er als eerste 
ingezet zal worden op ondermijnende criminaliteit? Wat ons betreft zou namelijk nummer 3 
(verbinding zorg en veiligheid) op nummer 1 dienen te staan. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het betreft drie prioriteiten die onderling inwisselbaar zijn en waar even veel aandacht aan wordt 
geschonken. 
 

 
AB.10 Pagina 16 Beleidsindicatoren 
 Binnen onze gemeente was er in 2023 sprake van een hoog aantal verwijzingen  naar Bureau 
Halt in vergelijk tot de landelijke indicator (10 lokaal t.o.v. 9 landelijk). Is hier een verklaring voor? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit hoge aantal is te verklaren door de vele doorverwijzingen (11) tijdens het Auw Wieverbal. 
Tijdens het Auw Wieverbal wordt intensief toezicht gehouden op alcoholgebruik onder jongeren. 
Toezicht op alcoholgebruik onder minderjarigen valt onder onze wettelijke taak. 
 
(beantwoording AB.10 cf. PGP.06, VVD.08 en CDA.11) 
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AB.11 Pagina 22 Erfgoed en groeves 
Waarom wordt er in het hele document niks opgenomen over het Mergelfonds? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het Mergelfonds heeft geen directe relatie met het groevenbeleid. 
Zie ook het antwoord op vraag AB.06. 
 

 
AB.12 Pagina 27 Programma wonen 
Zouden wij een update mogen ontvangen van vraag naar woningen verdeeld als volgt. Aantal 
huurwoningen/appartementen en koopwoningen/appartementen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze informatie is op dit moment nog niet geactualiseerd. We kunnen u nogmaals verwijzen naar 
de woonbehoefteonderzoeken uit 2023 (de info daarover is met u gedeeld in het RIB 23.54). Op dit 
moment vindt onder regie van de Provincie Limburg (ten behoeve van de Limburgse woondeal) een 
nieuw woonbehoefteonderzoek plaats. Daarnaast is het idee om als bouwsteen voor het 
toekomstige programma wonen een woningmarktanalyse te laten uitvoeren. In het kader van het 
traject om te komen tot een Programma wonen zult u worden 'meegenomen’ in de informatie die 
nodig is om te komen tot een onderbouwd Programma Wonen. Daartoe worden volgend jaar 
2 themasessies gepland. 
 

 
AB.13 Pagina 28 Opvang ontheemden Oekraïne 
Graag de stand van zaken met betrekking tot de huidige en toekomstige opvanglocaties. Met name 
welke locaties niet langer mogelijk c.q. wenselijk zijn en welke (mogelijke) alternatieven er zijn. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente zet in op het behoud van het (sinds 2022) totaal aantal gerealiseerde opvangplekken. 
Daarbij wordt onder andere rekening gehouden met de geschiktheid van een locatie, eventuele 
toekomstplannen van de eigenaren en de kosten ten opzichte van het normbedrag dat gemeenten 
ontvangen voor de opvang van ontheemden. 
 
De mogelijkheden ten aanzien van het voortzetten van de opvang op de huidige locaties is 
voortdurend onderwerp van bespreking met de eigenaren. Ook wordt gekeken naar de verdere 
toekomst in relatie tot de opvangopgaves, waarbij andere (alternatieve) locaties worden 
beoordeeld. Uitsluitsel hieromtrent kan op dit moment nog niet worden gegeven. 
 

 
AB.14 Pagina 30 KWIEK Beweegroute 
Er wordt alleen gesproken over de kern Valkenburg. In hoeverre worden de overige kernen hierin 
meegenomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment zitten we in de afrondende fase met welzijnsorganisatie Sevagram en bureau KWIEK 
betreffende het concept van de ‘KWIEK Beweegroute’ in het centrum van Valkenburg. Daarnaast 
heeft de gemeente verschillende mogelijkheden voor bewegen in de openbare ruimte in de 
verschillende kernen, zoals diverse wandel- en fietsroutes en de ‘Beweegroute Geulpark’. 
Bovendien worden nieuwe beweegvoorzieningen meegenomen in de gebiedsvisies van de gemeente 
en het ‘Speelruimteplan Valkenburg aan de Geul 2024-2028’. 
 



 

Versie 1.01 d.d. 31 oktober 2024 

Ontwerpbegroting 2025 7 Technische vragen en beantwoording 

 
AB.15 Pagina 32 Waterbuffer Berg (kerk) 
Door een verbeterde afstelling van de speciale voorzieningen in het regenwaterriool bergt de buffer 
‘ineens’ water. Hoe kan het, dat het zo lang heeft geduurd voordat uiteindelijk is ontdekt dat de 
waterbuffer wel van belang en noodzakelijk is? Moest dit echt zo lang duren? Is hier sprake geweest 
van deskundigheid? Hoe wordt de veiligheid gewaarborgd van wandelaars/fietsers/kinderen die in 
de buurt van de buffer komen, met name als het donker is? Nu blijkt dat er geen krattensysteem 
wordt aangebracht en er dus een aanzienlijke besparing plaatsvindt, maakt dat er in de aankleding 
en verlichting van de omgeving van de waterbuffer extra geïnvesteerd kan worden. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In aanvulling op c.q. in lijn met de informatie zoals verstrekt in RIB nr. 24.50: 
 
Er vindt geen besparing plaats. Indien de keuze was gevallen op het aanbrengen van een 
krattensysteem, dan had hiervoor krediet beschikbaar gesteld moeten worden. Regulier budget 
voor aankleding en verlichting is niet beschikbaar, anders dan een vanuit het groenbeleidsplan 
beschikbaar budget voor de vergroening van de omgeving van de kerk. De veiligheid rondom de 
buffer is gewaarborgd door de reeds aanwezige haag, voorzien van paal en draad. Men kan veilig 
gebruik maken van de openbare ruimte door het aanwezige fietspad en trottoir en wandelpad. 
 
De waterbuffer is altijd van belang en noodzakelijk geweest. Door een verkeerde afstelling tijdens 
de oplevering van de reconstructie Valkenburgerstraat, is er helaas nooit eerder water in de buffer 
terechtgekomen. Door de uitbreiding met twee functies bij Water en Riolering (rioolbeheerder en 
toezichthouder) is niet alleen meer capaciteit bijgekomen, maar ook extra deskundigheid om 
dergelijke situaties sneller en adequater te onderzoeken. 
 

 
AB.16 Pagina 35 Herziening Verordening voorziening huisvesting gemeente Valkenburg aan de Geul 
Wanneer staat deze herziening op de planning? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De herziening van de verordening voorziening huisvesting onderwijs gemeente Valkenburg aan de 
Geul zal naar verwachting in het najaar 2025 aan de raad worden voorgelegd. 
 

 
AB.17 Pagina 35 aangepaste werkwijze leerlingenvervoer.  
Omschreven wordt dat de kosten voor leerlingenvervoer stijgen en dat deze stijging ingeperkt dient 
te worden. Eerste stap is het vroegtijdig spreken met ouders om vervoersbehoefte te peilen. 
Worden hier scholen en andere zorgprofessionals ook vroegtijdig in meegenomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ja, ook de scholen en andere zorgprofessionals worden tijdig geïnformeerd over deze nieuwe 
werkwijze. 
 

 
AB.18 Pagina 39 Verder ontwikkelen aanpak eenzaamheid 
Vanaf 2025 wordt er meer ingezet op het voorkomen van eenzaamheid in de Valkenburgse 
samenleving. Goed dat dit gebeurt! Is er een geschatte einddatum van realisatie van het plan van 
aanpak en is er iets te zeggen over de manier waarop inwoners benaderd worden, bewust gemaakt 
worden over wat eenzaamheid met inwoners doet en het belangrijkste, hoe het voorkomen kan 
worden? 
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Beantwoording namens het college 

 
We ontwikkelen voor 2025 een plan van aanpak. We streven ernaar om dit in de eerste helft van 
2025 af te ronden en in de tweede helft over te gaan tot realisatie. Laat onverlet dat onze sociale 
partners (inclusief de beweegmakelaar) structureel in hun contacten met inwoners het voorkomen 
van eenzaamheid hoog op de agenda hebben staan. Bewustwording creëren over het thema 
eenzaamheid doen we door onze inwoners handvaten aan te reiken waardoor ze eenzaamheid 
kunnen voorkomen. We denken hierbij aan bijeenkomsten over eenzaamheid maar we sluiten ook 
aan bij de activiteiten die er nu al zijn: denk aan de huiskamers, Seniorendag, Week tegen de 
ontmoeting. 
 

 
AB.19 Pagina 39 Opstellen plan van aanpak dementievriendelijke gemeente 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot de in 2024 opgerichte werkgroep om onze gemeente 
dementievriendelijke te maken? Ik mis Sevagram bij de vertegenwoordigende organisaties in de 
werkgroep, terwijl deze binnen onze gemeente veelvuldig in aanraking komt met dementerenden. Is 
hier een reden voor? 
 

Beantwoording namens het college 

 
We hebben inmiddels de uitkomst ontvangen van de dementie scan van Alzheimer Nederland. 
Samen met de leden van de werkgroep gaan wij naar aanleiding van deze scan onderzoeken wat we 
nog moeten doen om te voldoen aan de criteria van een dementievriendelijke gemeente. 
 
De focus ligt in eerste instantie op mensen met dementie die nog zelfstandig (blijven) wonen. 
Daarom is ervoor gekozen om vooral met die organisaties samen te werken die thuiswonende 
inwoners met dementie ondersteunen. We zullen Sevagram vragen om ook deel te gaan nemen aan 
deze werkgroep zodat ook de expertise die er is ten aanzien van intramuraal wonende inwoners 
met dementie meegenomen kan worden in het plan van aanpak 2025. 
 

 
AB.20 Pagina 49 Energieloket 
Op welke wijze wordt het (online) Energieloket onder de aandacht van onze inwoners gebracht? Is 
het mogelijk een weergave te krijgen van de huidige tarieven waarop de gemeente energie inkoopt?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Het energieloket staat op de gemeentelijke website en wordt periodiek via de gemeentelijke 
nieuwsbrief en social media onder de aandacht gebracht. 
 
Onderstaand een overzicht van de tarieven in 2024: 
 

 LEVERINGSPRIJS 2024 PIEK DAL ENKEL 

Prijs elektriciteit 2024 incl. opslag leverancier excl. GvO 
in €/ MWh 152,47 127,92 142,65 

        

Prijs gas profiel 2024 incl. opslag leverancier excl. VER 
In  €/ m³ 0,6002     
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AB.21 Pagina 81 HRM prioriteiten 
Eerder hebben we een MTO aanbevolen wat ook is overgenomen. Kunnen we een weergave krijgen 
van bevindingen op hoofdlijnen? Dit geeft ons ook een beeld op de capaciteit en hoe we mensen aan 
de gemeente binden (retentie)  
 

Beantwoording namens het college 

 
Bij behandeling van de Kadernota is aangegeven dat we een MTO zullen laten uitvoeren. Die 
uitvoering is voorzien in 2025. Naar aanleiding van de uitkomsten van dat onderzoek zal het college 
de bevindingen op hoofdlijnen delen met uw raad. 
 

 
AB.22 Pagina 87 Exploitatiemaatschappij Polfermolen 
Waar is de bijdrage/opbrengst van de Gemeentegrot? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De exploitatiebijdrage vanuit de gemeente aan de Gemeentegrot (als onderdeel van de 
Polfermolen B.V.) is budgettair neutraal (dus € 0) opgenomen in de ontwerpbegroting 2025. 
 

 
AB.23 Pagina 114 Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
5.2 sportaccommodaties 2023 ( 556) 2024 (1512) toelichting s.v.p. 
 

Beantwoording namens het college 

 
U maakt hier een vergelijking tussen de realisatie van het jaar 2023 en de begroting na wijziging 
van het jaar 2024. De verklaring zit derhalve in verschillende rapportagemomenten. De 
gerealiseerde lasten in 2023 waren € 369.000 lager dan begroot in 2023 (waarbij het begrote 
bedrag vergelijkbaar was met 2024), zoals toegelicht op pagina 127 van de jaarverantwoording 
2023. 
 
Bij de baten was er in 2023 sprake van een incidenteel effect van € 609.000 door de overheveling 
van het saldo van een voorziening naar de bestemmingsreserve onderhoud sportcentrum 
Polfermolen, zoals toegelicht op pagina 9 van het reserve- en voorzieningenbeleid 2024. 
 

 
AB.24 Pagina 117 Programma Bestuur en ondersteuning. 
0.8 overige baten en lasten 2023 (-2265) en 2024 (-389). Wat wordt hiermee bedoeld?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bedrag van € 2.265.000 aan overige baten in 2023 betreft de specifieke uitkering (SPUK-
bijdrage) van de Rijksoverheid in het kader van de watersnoodramp. Dit bedrag is terug te vinden 
in de tabel op pagina 3 van het raadsvoorstel van 1 juli 2024 inzake de afwikkeling en het opheffen 
van de reserve watersnoodramp. 
 
Het bedrag van € 389.000 aan overige lasten in de begroting na wijziging 2024 is opgebouwd uit 
verschillende posten. Voor een eventuele nadere onderbouwing verwijzen wij u naar de 
najaarsnota 2024. 
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AB.25 Pagina 124 Investeringen 
Odapark en park rondom Kerk te Berg toevoegen 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het parkgebied bij de kerk te Berg wordt in 2025 bekeken om hier meer kleur aan te geven in de 

vorm van borders met vaste planten conform RIB met volgnummer 24.50. Dit wordt gefinancierd 

vanuit de beschikbare middelen voor uitvoering groenbeleidsplan. 

 

Op dit moment is vanuit eerdere besluitvorming door uw Raad het Odapark niet als prioriteit 

opgenomen en daarom ook niet opgenomen in deze lijst. Het Odapark is daarnaast vanuit het 

Groenbeleidsplan ook niet als specifiek project in het uitvoeringsprogramma benoemd. Wel zijn er 

vanuit het Groenbeleidsplan aandachtspunten opgenomen, die meegenomen worden in de nadere 

uitwerking van de Gebiedsvisie Valkenburg West. Voorstel van het college is dan ook om dit nu niet 

als apart prioritair project te benoemen en aan te pakken, maar wel te betrekken in de uitwerking 

van de Gebiedsvisie West. 
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Raadsfractie Valkenburgse Senioren Partij (VSP) 
 
      
           25-10-2024 
 
Informatieve / technische vragen Begroting 2025 
 
Hoofdstuk 1: Algemeen 
 
Pagina 6. 
 
VSP.01 Toekomstig beleid gemeenschapshuizen. 
Is hier ook rekening gehouden met eventuele sluiting van de Beemde en een opzet van een nieuwe 
lokaliteit in Broekhem Noord? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het eindrapport ‘Gemeenschapshuizen Valkenburg’ dat in december voorligt aan uw raad is 
opgenomen dat, gezien de problematieken, er ingezet dient te worden op een nieuwe 
gemeenschapsaccommodatie in Broekhem-Noord. We wijken nu gemotiveerd af van dit advies door 
nu nog geen middelen voor Broekhem – Noord te reserveren in afwachting van het spoor 
wijkenaanpak Broekhem-Noord. 
 

 
VSP.02 U vraagt nu al budget van de raad maar de raad heeft het beleid nog niet vastgesteld. Is dat 
de normale gang van zaken? Deze vraag graag lezen i.r.t onze vraag over pagina 35 – Kindcentrum 
Berg. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vooruitlopend op het vaststellen van de inhoudelijke kaders nemen we de financiering nu al mee in 
de begroting zodat uw raad een integrale afweging kan maken bij het vaststellen van de begroting. 
Hiermee geven we invulling aan de passage hierover zoals opgenomen in de Kadernota 2024 
(onderdeel 4.6.8), vastgesteld door de gemeenteraad op 1 juli 2024. 

 
 
VSP.03 Externe inhuur applicatiebeheer. 
In 2026 zullen we dan een nieuw voorstel doen voor de structurele situatie vanaf 2027 en verder. 
Waarom wordt dit budget pas in 2026 gevraagd terwijl de noodzaak tot structurele inpassing 
blijkbaar hoog is? En betekent dit dat deze kosten nog zullen gaan stijgen? En zo ja waar moeten we 
dan aan denken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
We zetten in op het opleidingstraject van een van onze medewerkers om deze taak structureel in 
de organisatie te kunnen borgen. Daarmee starten we nu al met de structurele inpassing. We 
verwachten geen verdere kostenstijging, het is juist de bedoeling om de afhankelijkheid van 
externe inhuur af te bouwen en daarmee de kosten te laten dalen. 
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VSP.04 Ophoging bijdrage omgevingsdienst Zuid-Limburg. 
Als nu al 2/3 van het gereserveerde budget is gebruikt is dan een begroting van 25.000 reëel?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Het betreft een ophoging van € 25.000 per jaar. Dit is niet de gehele begroting voor Valkenburg aan 
de Geul ten aanzien van de Omgevingsdienst Zuid-Limburg.  
 

 
VSP.05 Pagina 7. Mazjerang. 
Wordt het gunnen van het drukken en verspreiden ook middels onze aanbestedingsregels 
uitgevoerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het begrote bedrag voor 2025 en de intentie om de uitgifte van de Mazjerang voor onbepaalde tijd 
voor te zetten waarbij vergelijkbare kosten per jaar te verwachten zijn, betekent dat vanaf 2025 
de Europese aanbestedingsplicht van toepassing is indien de huidige wijze van productie en 
verspreiding wordt voortgezet. Onze aanbestedingsregels zullen hoe dan ook in acht worden 
genomen. 
 

 
Pagina 8. 
VSP.06 Welke taakstelling van de jeugdzorg is vervallen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De toelichting op de (landelijk) vervallen taakstelling is opgenomen op pagina 54 van de 
ontwerpbegroting 2025. 
 

 
VSP.07 Hoeveel bedraagt de jaarlijkse bijdrage van de gemeente aan het Sociaal Domein? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De verwachte jaarlijkse bijdragen (begrote lasten) aan het programma Sociaal Domein bedragen: 

 

2024: 24,1 miljoen euro 

2025: 24,3 miljoen euro 

2026: 22,6 miljoen euro 

2027: 23,2 miljoen euro 
2028: 23,7 miljoen euro 
 
(cf. de tabel op pagina 107 van de ontwerpbegroting 2025) 
 

 
Programma 2.1 Vergunningen, Veiligheid, Toezicht en handhaving. 
 
Pagina 13. 
VSP.08 Afhandelen vergunningaanvragen. 
U geeft aan dat alle binnenkomende vergunningaanvragen zoveel mogelijk binnen de wettelijke 
termijn worden afgehandeld. Wat bedoelt u daarmee? Graag een overzicht van het aantal 
aanvragen per productsoort (jaar 2023) en hoeveel van die producten niet binnen de wettelijke 
termijn zijn afgehandeld? Aanvullende vraag, de redenen waarom de wettelijke termijn dan niet 
gehaald wordt. 
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Beantwoording namens het college 

 
Het voert te ver om een lijst te verstrekken met aantallen. Dit valt buiten de scope van de vragen 
over de begroting. Wat met het bovenstaande wordt bedoeld is dat het proces rondom 
vergunningen erg dynamisch is. Veel vergunningen worden binnen de termijn verstrekt. Het kan 
voorkomen dat de  termijn niet gehaald wordt. De reden hiervan ligt vaak bij de aanvrager door 
het te laat aanleveren van de gevraagde bescheiden. 
 

 
Pagina 14. 
VSP.09 Wet betaalbare huur. 
Hiervoor zal dus (wederom) meer tijd besteed dienen te worden door onze organisatie. 
U geeft aan dat u nog niet inzichtelijk heeft wat dit in werkkracht betekend. 
Echter gezien het woningtekort in onze gemeente verwachten wij dat dit toch aanzienlijk zal zijn. 
 
Wij maken ons zorgen gezien de arbeidsdruk binnen VVTH of hier alle taken wel adequaat kunnen 
worden uitgevoerd. 
Kunt u ons een overzicht geven van de werkzaamheden van deze afdeling en ons inzichtelijk maken 
van de ingezette tijdsduur van de diverse werkzaamheden? 
Ook zouden wij graag willen weten welke activiteiten op dit moment al niet of niet naar 
tevredenheid kunnen worden uitgevoerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het voert te ver om een overzicht met werkzaamheden van de afdeling V-VTH te verstrekken. Dit 
valt buiten de scope van de vragen over de begroting. Uw stelling klopt dat steeds meer 
werkzaamheden naar de gemeente komen en dus ook naar de afdeling V-VTH. Dit vraagt om sturing 
en prioritering in de werkzaamheden. 
 

 
Programma 2.2 Economie en Toerisme. 
 
Pagina 19. 
VSP.10 Ondernemingscontact. 
Er is in het eerste kwartaal reeds 64 maal contact gezocht door ondernemers voor ondersteuning. 
Kunt u ons inzicht geven over de aard van deze verzoeken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
We krijgen diverse vragen binnen. Zowel korte vragen die snel beantwoord kunnen worden tot 
uitgebreidere complexe vragen die afdeling overschrijdend zijn. De meeste vragen hebben 
betrekking op: vragen over haalbaarheid van bedrijfsconcepten, informatie over vergunningen 
en/of bestemmingsplanwijzigingen, (on)mogelijkheden rondom parkeren, vragen rondom 
evenementen. 
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Programma 2.3 Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke Leefomgeving. 
 
Pagina 21. 
VSP.11 Laatste regel. In 2025 worden zorgpartijen betrokken bij het opstellen van 
prestatieafspraken. Kunt u die zorgpartijen specifiek benoemen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In de prestatieafspraken met de corporaties die we nu aan het voorbereiden zijn voor 2025 nemen 
we een procesafspraak op om in 2026 te komen tot prestatieafspraken waarin de relevante 
zorgpartijen zijn betrokken. We gaan samen met onze partners op het gebied van wonen en zorg 
bepalen hoe we dit gaan aanpakken en wie we minimaal moeten betrekken om ons beleid op een 
goede manier te kunnen uitvoeren, zonder aan slagkracht te verliezen. U kunt daarbij o.a. denken 
aan de partijen Sevagram en Envida. 
 

 
Pagina 22. 
VSP.12 Openbare ruimte. 
Er worden een aantal straten genoemd waar in 2025 mee zal worden begonnen. 
Hoe zit het met de diverse pleinen (Kerkplein Schin op Geul, Beckerswei plein Houthem), welke o.a. 
in het groenbeleidsplan worden genoemd. Wanneer wordt hiermede begonnen?) 
 

Beantwoording namens het college 

 
In aanvulling op c.q. in lijn met de informatie zoals verstrekt in RIB nr. 24.57: 
 
3 pleinen 
Voor de 3 pleinen zijnde het kerkplein te Schin op Geul. Ljubljanaplein te Schin op Geul en 
Beckerswei te Sibbe vindt op dit moment de besteksvoorbereiding plaats. Eind dit jaar worden 
deze tekening met de omgeving gedeeld waarna het aanbestedingstraject wordt opgestart. De 
uitvoering is voorzien vanaf april 2025. Het Sint Gerlachplein in Houthem wordt volgens afspraak 
geïntegreerd een groter project, samen met de voorziene rioleringsaanpak van omliggende straten. 
 
Vergroenen Centrum 
De bestekstekeningen zijn gereed en er zijn visualisaties gemaakt welke in November met de 
bewoners en ondernemers gedeeld worden. Het aanbestedingstraject start in november, de 
uitvoering is voorzien in februari 2025. 
 

 
Pagina 23. 
VSP.13 Mobiliteit. 
Is het dus de bedoeling dat vanaf 2025 alle komborden aan de rand van de kernen zullen worden 
vernieuwd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vanaf 2025 zal gestart worden met het stapsgewijs vervangen van de komborden. Er wordt 
momenteel een inventarisatie gedaan worden naar de staat van de komborden. Vanuit deze 
inspectie/inventarisatie zal op basis van een score inzicht ontstaan in de noodzakelijke vervanging 
van de komborden. De vervanging zal vervolgens in meerdere opeen volgende planjaren 
plaatsvinden. 
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VSP.14 Parkeerbeleid. 
U spreekt over implementatie vorm monitoren parkeren. 
Het uitgeschakelde systeem van parkeer aanduiding systeem is dat nog bruikbaar of is dat zover 
verouderd dat dit niet meer ingeschakeld kan worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het huidige parkeersysteem is verouderd en kan alleen nog bij de parkeergarage aan de Kei worden 
ingeschakeld. Op andere parkeerterreinen, zoals het Walramplein en de Cauberg, is het niet 
mogelijk om in real-time te monitoren of de locaties volledig bezet zijn. Live monitoring is 
namelijk alleen mogelijk wanneer er een slagboomsysteem aanwezig is. Door het ontbreken van 
vol/vrij-informatie kan dit niet worden weergegeven op het bewegwijzeringssysteem. Het 
monitoringssysteem (koppeling van data van de parkeergarage, belparkeren, parkeerautomaten, 
handhaving en parkeervergunningen) wordt in eerste instantie intern gebruikt om snel een goed 
beeld te krijgen van de effecten van het nieuwe parkeerbeleid en de parkeertarieven. 
 

 
Pagina 24. 
VSP.15 Fysieke leefomgeving. 
Hoe werkt de transitie naar het nieuwe systeem de gemeenten hebben wel de tijd tot 2031 om de 
totale transitie te regelen. Maar hoe eerder dit systeem is geïmplanteerd hoe beter? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dat is niet het geval. De wetgever heeft de gemeenten de tijd gegeven tot december 2031 voor de 
volledige implementatie. De reden dat dit is gedaan is omdat het een hele grote opgave is die dan 
ook veel tijd kost. Dit is dus niet hoe sneller hoe beter. 
 

 
Pagina 25 en 26. 
VSP.16 Wonen en bouwen. 
Wanneer kan de raad de definitieve woningbouwplannen inzien van de diverse leegstaande scholen 
in het Valkenburgse? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Woningstichting Berg en Terblijt ontwikkelt de locatie in Vilt. De vergunningprocedure loopt. In de 
raadsvergadering van december wordt een voorstel ingebracht met betrekking tot dit dossier. 
 
Voor de locatie Houthem is (vooralsnog) Wonen Zuid een plan aan het ontwikkelen. Voor de overige 
locaties, Keelstraat (Stella Maris) en Bosstraat (St. Jozef) zijn, behalve een eerste 
verkavelingsstudie, nog geen ruimtelijke plannen. De gemeente is gestart met de voorbereiding van 
de sloop van laatstgenoemde twee locaties. Parallel aan de sloop wordt het project van de 
ontwikkeling van de locatie gestart. Dit wordt opgepakt zodra de projectleider/regisseur 
versnelling woningbouwplannen is aangesteld. Deze wervingsprocedure loopt momenteel. 
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VSP.17 Hotel Op de Beek in Schin op Geul wordt op dit moment gebruikt voor de opvang van 
ontheemden uit de Oekraïne. Is het mogelijk om terwijl hier nog ontheemden worden gehuisvest om 
separaat de ontwikkeling tot woningbouw te starten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Tussen de projectontwikkelaar en de gemeente vinden met enige regelmaat gesprekken plaats over 
de voorgestane ontwikkelingen op deze locatie in relatie tot de (voortzetting) van de opvang van 
ontheemden uit Oekraïne. Het uitgangspunt van partijen is dat de opvang van ontheemden de 
voorgestane ontwikkeling van deze, of enige andere, locatie niet mag vertragen of verhinderen.  
 

 
Pagina 27. 
VSP.18 Programma wonen. 
Is het mogelijk mom op korte termijn een leegstandanalyse en analyse particuliere woningmarkt te 
laten uitvoeren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het kader van het opstellen van het Programma Wonen is nog een aantal onderzoeken 
noodzakelijk als bouwsteen. Dit betreft onder andere een onderzoek naar leegstand en een 
woningmarktanalyse. De belangrijkste acties voor de komende twee jaar (o.a. het opstellen van 
een Programma Wonen en de aanpak die daarbij hoort) worden opgenomen in het actieprogramma 
wonen dat eind dit jaar door ons college wordt vastgesteld. 
 

 
Programma 2.4 Sport, Cultuur en Recreatie. 
 
Pagina 30. 
VSP.19 Kunst en cultuur. 
Wat is de functie van Kunst en Cultuurraad in deze? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De Stichting Kunst en Cultuurraad (hierna: KCR) is het adviesorgaan voor de gemeente Valkenburg 
aan de Geul. De KCR is bevraagd inzake het nieuwe Kunst- en Cultuurbeleid. De KCR verstrekt 
gevraagd en ongevraagd advies op het gebied van kunst en cultuur. 
 

 
Programma 2.5 Onderwijs. 
 
Pagina 35. 
VSP.20 Herziening verordening voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Valkenburg aan de 
Geul. 
Ook Yuverta is sinds enige tijd gevestigd in onze gemeente. Is hier ook een aanpassing voor nodig? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De in onze gemeente gevestigde dependance van Yuverta verzorgt MBO onderwijs. De gemeente 
heeft geen wettelijke taak in het huisvesten van scholen voor MBO onderwijs. MBO scholen 
ontvangen een rechtstreekse vergoeding van het Rijk voor huisvesting. In de verordening 
voorzieningen huisvesting onderwijs wordt Yuverta niet meegenomen. 
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VSP.21 Nieuwbouw Samenwerkend kind centrum Berg.  
Waarom is dit niet opgenomen in deze begroting? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In december 2024 wordt een voorstel aan de raad gedaan om een aanvullend krediet beschikbaar 
te stellen voor het realiseren van het SKC Berg. Bij het opstellen van de ontwerpbegroting 2025 
waren de financiële consequenties nog niet inzichtelijk. 
 

 
VSP.22 Aangepaste werkwijze leerlingenvervoer. 
Zoals we dit lezen klinkt het als het over de schutting gooien van verantwoordelijkheid naar de 
ouders van de diverse leerlingen. 
Klopt dat? En is er geen andere mogelijkheid? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het primair onderwijs (po) en (voortgezet) speciaal onderwijs (vso) kunnen leerlingen aanspraak 
maken op leerlingenvervoer op grond van een handicap, de afstand tot school en denominatie. Er 
zijn verschillende vervoersopties. Van licht naar zwaar zijn dat: vergoeding voor gebruik fiets, 
openbaar vervoer, ouders brengen de leerlingen of er wordt aangepast bus/taxi vervoer 
beschikbaar gesteld. In het gesprek met de ouders wordt nagegaan wat de meest passende 
vervoersoptie is op dat moment en naar de toekomst toe. 
 

 
Pagina 36. 
VSP.23 Beleidsindicatoren. 
Waar moeten wij aan denken bij de lasten onder 5.6 Media irt Programma onderwijs? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze post betreft alle uitgaven rondom bibliotheekwerk: 

• Subsidie aan de bibliotheek voor exploitatie en uitvoeren bibliotheekwerkzaamheden; 

• SPUK IDO (Informatiepunt Digitale Overheid); 

• Onderhoud panden; 

• Verwachte uitkering gemeentefonds in relatie tot zorgplicht bibliotheekwerk; 

• Gereserveerd bedrag kwartiermaker in relatie tot zorgplicht. 
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Programma 2.6 Sociaal Domein. 
 
Pagina 38. 
VSP.24 Opstart wijkaanpak Broekhem-Noord. 
Heeft u het hier over de hele wijk boven het spoor, of slechts een gedeelte? 
U geeft aan dat in deze wijk veel problematieken en uitdagingen zijn. Kun u iets concreter zijn wat 
u daarmee bedoelt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Startpunt is heel Broekhem – Noord. Daarbij dient opgemerkt te worden dat de exacte afbakening 
van het gebied nog niet is gemaakt. De analyse van de wijk die de kwartiermaker zal opstellen kan 
opleveren dat het gebied kleiner of groter moet zijn.  
 
De cijfers laten zien dat in onze gemeente de kwetsbare inwoners en de daaruit voortvloeiende 
sociale problematieken (denk aan schulden, arbeidsongeschiktheid, slechtere mentale en fysieke 
gezondheid en hoge zorgconsumptie) zich hier concentreren. De ervaring leert dat sociale 
samenhang, woningvoorraad en overlast/onveiligheid de factoren zijn die de meeste invloed 
hebben op de verslechtering of verbetering van de leefbaarheid in een buurt waar deze (zeer) 
zwak was. Daarom willen wij in Broekhem Noord aan de slag met de uitwerking van een specifieke 
wijkaanpak waarin we fysieke en sociale ontwikkelingen hand in hand laten gaan. 
 

 
Pagina 39. 
VSP.25 Meer betrekken jeugdigen en jongeren bij lokaal jeugdbeleid. 
Hoe was de reactie om de vacature bij jongeren voor een betaalde bijbaan? 
Wat is het NJI? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er waren 8 reacties, we hebben 2 personen aangenomen. 
NJI staat voor: Nederlands Jeugdinstituut. Een nationaal kenniscentrum dat actuele kennis over 
opvoeden en opgroeien verzamelt, verrijkt, duidt en deelt. 
 

 
VSP.26 Ongehinderd. 
Is er een kostenraming te geven wat dit beleid met zich meebrengt? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, op dit moment nog niet. 
 

 
Pagina 40. 
VSP.27 Variatie programma huiskamers. 
Hoeveel huiskamers zijn er en waar bevinden deze zich op dit moment? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er zijn 8 huiskamers in onze gemeente. Zij bevinden zich in Houthem, Berg en Terblijt, Broekhem, 
Valkenburg centrum, Vilt en Sibbe. De adressen van deze huiskamers staan op de sociale kaart. 
Valkenburg aan de Geul – digigids.nl. 
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Pagina 43. 
VSP.28 Procesoptimalisatie inburgering. 
Wij nemen aan dat in het inburgeringsproces ook opgenomen zijn hoe nieuwe inwoners zich dienen 
te gedragen met b.v. het vergunningensysteem parkeren en het aanbieden van huisvuil en andere 
gebruiken in onze gemeente. 
Klopt dit? En zo niet kan dat dan worden opgenomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onderdeel van het inburgeringsproces is maatschappelijke begeleiding. In het kader van 
maatschappelijke begeleiding volgen alle asielstatushouders (van 16 jaar en ouder) bij huisvesting 
in de gemeente een verplicht basis ondersteuningsprogramma bij Vluchtelingenwerk. 
Vluchtelingenwerk biedt daarbij onder andere praktische hulp bij het regelen van de 
basisvoorzieningen, maar zorgt ook voor begeleiding bij het vergroten van de kennis over de 
organisatie van de Nederlandse en de lokale samenleving. Het programma is gericht op het 
versterken van de zelfredzaamheid en participatie in de eigen leefomgeving. 
 

 
Programma 2.7 Volksgezondheid, Duurzaamheid en Milieu 
 
Pagina 48. 
VSP.29 Onderzoeken of off the grid oplossingen en energieopslag gerealiseerd kunnen worden op 
locaties waar de gemeente strategische grondposities of bezit kent  
Kunt u dit nader verklaren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Gezien netcongestie is het nodig om het elektriciteitsnet zo min mogelijk te benutten, daarnaast is 
het kostenefficiënter om eigen energie te gebruiken. Door zonder aansluitingen op het net 
ontwikkelingen te realiseren is het mogelijk om kostenefficiënt gebouwen te realiseren zonder 
energielast. Hiertoe is energie- en/of warmteopslag benodigd.  
 

 
VSP.30 Wanneer kunnen we de uitslag van de provincie verwachten betreffende de gronden langs 
de A79 voor opwek zonne-energie? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Afronding verkenningsfase geschiedt april 2025. Beslissing tot eventuele realisatie vindt pas in 2026 
plaats.  
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Programma 2.8 Bestuur en Ondersteuning. 
 
Pagina 51. 
VSP.31 Taakstellende bezuinigingen. 
Wanneer is dit besluit door de raad genomen? 
Zijn deze bedragen ook geïndexeerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De opbouw van de taakstelling sociaal domein bestaat uit een optelsom van expliciete 
raadsbesluiten (waaronder de besluitvorming uit de kadernota 2024) en de directe gevolgen van de 
systematiek rondom de taakstelling sociaal domein en de egalisatiereserve sociaal domein, zoals 
die al sinds de decentralisaties van 2015 binnen onze begrotingssystematiek wordt verwerkt. Dit is 
een direct gevolg van het raadsbesluit over de begrotingskaders van het sociaal domein. 
 
In deze bedragen zijn ook effecten van indexeringen opgenomen. 
 

 
2.9 Algemene Dekkingsmiddelen 
 
Pagina 53. 
VSP.32 Taakveld 0.63 Parkeerbelasting. 
Is het mogelijk om evenals we dat verleden jaar hebben ontvangen een overzicht te krijgen van de 
opbrengsten van de diverse parkeervoorzieningen? 
Ook vragen wij u een overzicht van het resultaat van de opgelegde parkeerboetes welke ten 
voordele van de gemeente komen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Indien u de parkeeropbrengsten per locatie bedoelt, dient hierbij op te merken dat de begroting 
nog is gebaseerd op de oude situatie. Op basis van de uitvoering van het parkeerbeleidsplan is de 
verwachting dat er verschuivingen gaan optreden tussen de opbrengsten van de verschillende 
locaties in 2025. Met die kanttekening dient dit overzicht gelezen te worden. De specificatie is 
opgenomen in bijlage 1 van dit document. 
 
De post ‘fiscalisering parkeerboetes’ is in de ontwerpbegroting 2025 opgenomen voor een bedrag 
van € 72.000 aan geraamde baten. De toelichting is opgenomen in de paragraaf lokale heffingen op 
pagina 61. De baten zijn onderdeel van taakveld 0.63 Parkeerbelasting (totaal € 2.395.000; cf. 
p. 56). 
 
De baten van de parkeergarage Aan de Kei vallen onder taakveld 2.2. Ook deze zijn inzichtelijk 
gemaakt in het overzicht in bijlage 1. 
 

 
Pagina 54. 
VSP.33 Landelijke besparingsmaatregel jeugdzorg. 
Het bedrag dat nu gereserveerd is dit wel voldoende voor de toekomst van de jeugdzorg gezien de 
huidige ontwikkelingen in deze? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bedrag zoals dat is opgenomen is gebaseerd op landelijke afspraken. In de gemeentelijke 
begroting worden deze afspraken gevolgd, inclusief de bepaling van het bedrag. In hoeverre dit al 
dan niet voldoende is dient ook te blijken uit de opvolging op landelijk niveau. Wij blijven dit 
monitoren en zullen uw raad actief informeren indien daar aanleiding voor is. 
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Pagina 55. 
VSP.34 Digitaal stelsel omgevingswet. 
Wat zijn de financiële gevolgen voor onze gemeente? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit betreft een verschuiving van budgetten op landelijk niveau. Het financiële gevolg voor onze 
gemeente is cijfermatig weergegeven in de tabel op pagina 55 van de ontwerpbegroting (tweede 
regel), dit betreft een bijstelling van € 13.000 in 2025, oplopend tot € 21.000 in 2028. 
 

 
Pagina 56. 
VSP.35 Wet betaalbare huur. 
Op welke basis zijn deze bedragen vastgesteld? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vanuit de Rijksoverheid worden landelijk middelen beschikbaar gesteld voor de taakuitvoering door 
gemeenten. Voor de uitvoering van de Wet betaalbare huur gaat dit om een structurele bijdragen 
van € 6,5 miljoen per jaar (landelijk) en incidentele bijdragen t/m 2028 op basis van de inschatting 
van de piekmomenten, waarbij het totaal bedrag in 2025 € 19,2 miljoen bedraagt. De verdeling van 
dit landelijke budget naar alle gemeenten is terug te vinden in de septembercirculaire 2024 van 
het gemeentefonds (pagina 68). Voor onze gemeente is dit € 38.000 in 2025, teruglopend tot 
€ 14.000 in 2028. De septembercirculaire is te vinden via de volgende link: 
 
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/financien-gemeenten-en-
provincies/documenten/circulaires/2024/09/17/septembercirculaire-gemeentefonds-2024  
 

 
2.10 Overhead, Onvoorzien en Vennootschapsbelasting. 
 
Pagina 58. 
VSP.36 Beleidsindicatoren. 
Externe inhuur. Kunt u deze uitgaven nader specificeren in taken, afdeling en omvang? 
Wat is het verschil tussen: formatie en bezetting? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is geen overzicht van de taken en omvang van de inhuur. Wel kan algemeen worden gesteld dat 
structureel door jaren heen het meeste wordt ingehuurd bij de afdeling Openbare Ruimte en bij 
het Klant Contact Centrum.  
 
Over de periode van 1 januari 2024 t/m 31 december 2024 is de formatie en (verwachte) bezetting 
van de ambtelijke organisatie: 
Formatie in uren: 224.905,74 
Formatie in fte: 120,49 
Bezetting in uren: 224.745,18 
Bezetting in uren: 119,46 
Verschil in uren 2.042,84 
Verschil in fte: 1,06 
 

 
  

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/financien-gemeenten-en-provincies/documenten/circulaires/2024/09/17/septembercirculaire-gemeentefonds-2024
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/financien-gemeenten-en-provincies/documenten/circulaires/2024/09/17/septembercirculaire-gemeentefonds-2024
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3.1 Lokale Heffingen. 
 
Pagina 60. 
VSP.37 Kwijtscheldingsbeleid. 
Graag een overzicht van het aantal verleende kwijtscheldingen over de jaren 2022, 2023 en 2024. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De uitvoering van kwijtscheldingen ligt bij de BsGW. Door een wijziging in de rapportagevormen 
van de BsGW zijn deze gegevens niet direct vergelijkbaar. Onderstaande gegevens van 2022 en 
2023 hebben een andere peildatum. Voor 2024 zijn de aantallen (nog) niet beschikbaar. 
 
2022: 478 verzoekschriften tot kwijtschelding, waarvan 70,0% toegekend. 100% afgehandeld. 
2023: 459 verzoekschriften tot kwijtschelding, waarvan 75,8% toegekend. 96,7% afgehandeld. 
 
(bron: uitvoeringsrapportage URAP BsGW Valkenburg aan de Geul 3e kwartaal 2023). 
 

 
VSP.38 Onroerende- Zaakbelastingen. 
Kunt u ons aangeven hoeveel inwoners niet akkoord zijn gegaan met de aanslag onroerende- 
zaakbelasting in 2024? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De afhandeling van bezwaarschriften op WOZ objecten ligt bij de BsGW. Deze gegevens zijn (nog) 
niet beschikbaar voor 2024, wel voor 2023. Ook dit hangt samen met de hierboven genoemde 
wijziging in de rapportagevormen van de BsGW. 
 
2023: 1.217 WOZ objecten onder bezwaar, waarvan 1.165 woningen. Hiervan is 60,4% afgehandeld 
(op peildatum 30 september 2023). Van de afgehandelde bezwaren is 52,1% afgewezen en 47,9% 
toegewezen. 
 
(bron: uitvoeringsrapportage URAP BsGW Valkenburg aan de Geul 3e kwartaal 2023). 
 

 
Pagina 61. 
VSP.39 Gefiscaliseerde parkeerboetes 
Ons rekensommetje is bedroevend. Er worden ongeveer 915 parkeerboetes op betaalde 
parkeerplaatsen opgelegd. Per maand zijn dat er 76, en per week 19. Dat vinden wij erg laag. Kunt 
u ons aangeven hoe vaak per dag/week/maand een betaalde parkeerplaats gecontroleerd wordt? En 
graag willen wij weten wat de betalingsbereidheid is op betaalde parkeerplaatsen. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dagelijks worden fiscale rondes uitgevoerd, circa 2 rondes waarbij 2 parkeerplaatsen worden 
bezocht. De BOA's merken op dat de betalingsbereidheid hoog is door gebruikmaking van de 
mobiele apps. Daarnaast is een groot gedeelte van de parkeerplaatsen bezet door 
vergunninghouders. 
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VSP.40 Tevens de vraag hoeveel boetes in 2023 opgelegd zijn op vergunninghouders-
parkeerplaatsen. En hoe vaak worden deze (per dag/week/maand) gecontroleerd. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In 2023 zijn 403 processen-verbaal opgemaakt op parkeerplekken voor vergunninghouderszones. 
Daarnaast zijn er 56 waarschuwingen afgegeven.  
 
De boetes op vergunninghoudersparkeerplaatsen worden opgemaakt door onze BOA's maar deze 

staan los van onze gemeentelijke begroting. De inkomsten uit deze boetes gaan naar het Rijk (via 

het Centraal Justitieel Incassobureau; het CJIB). 

 

 
3.3 Onderhoud Kapitaalgoederen. 
 
VSP.41 Pagina 76. 
De ondergrondse parkeergarage. 
Hoe zit het met de wateroverlast in de garage? Er is namelijk nog steeds een stuk afgezet in deze 
garage. Wie betaalt deze gederfde inkomsten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het onderzoek naar lekkage problematiek loopt nog. De verwachting is dat het noodzakelijke 
externe onderzoek met voorstel van maatregelen eind 2024 / begin 2025 voorgelegd zal worden. 
Gederfde inkomsten komen voor rekening van de gemeente. De afgesloten parkeerplaatsen hebben 
macro gezien geen of nauwelijks invloed op de parkeerinkomsten uit de parkeergarage. 
 

 
VSP.42 Civieltechnische kunstwerken. 
Is het wel of niet noodzakelijk dat er een onderzoek komt naar de stabiliteit van de kunstwerken in 
het Valkenburgse? 
Zo ja wanneer zal deze worden uitgevoerd en wat zijn de kosten?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit jaar wordt de periodieke inspectie afgerond van alle kunstwerken. De bevindingen worden 
verwerkt in het MJOP-kunstwerken 2025 t/m 2028, dat in het eerste kwartaal van 2025 ter 
besluitvorming aan de gemeenteraad zal worden voorgelegd. 
 

 
Hoofdstuk 5: Financiële positie. 
 
Pagina 111. 
VSP.43 Personele kosten. 
Er zijn nog enkele uitbreidingen in het personeelsbestand voorzien. 
Deze kosten zullen dus in de toekomst nog stijgen. 
Is te voorzien tot welke hoogte deze zullen stijgen? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Nee, generiek is daar op dit moment niets over te zeggen. 
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VSP.44 Hoeveel is de bijdrage van de gemeente aan het Sociaal Domein? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Wij verwijzen naar de beantwoording bij vraag VSP.07 
 

 
VSP.45 BOA  
Hoeveel tijd besteedt een BOA aan administratie taken, en dat deze dus niet effectief met 
zijn/haar handhavingstaken bezig kan zijn? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Een BOA is veelal bezig met zijn of haar werkzaamheden buiten. Gemiddeld 1 uur per dag zal een 
BOA bezig met administratieve werkzaamheden, afhankelijk van hetgeen buiten is aangetroffen. 
Denk hierbij aan het opstellen van processen-verbaal, het afhandelen van meldingen en wijk-
werkzaamheden (projecten, casussen). 
 

 
Fractie VSP – 25 oktober 2024 
 
Lloyd Wagemans 
Gertie Silverentand 
Chrétien Jamin 
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Raadsfractie PGP 
 
Schriftelijke vragen Ontwerpbegroting 2025 en meerjarenraming 2026 tm 2028  
Hoofdstuk 1 Algemeen 
 
1.3 Belangrijkste financiële aandachtspunten voor 2025 
 
Blz 7 Mazjerang  
PGP.01 De drukkosten van de Mazjerang zijn toegenomen. Hoe komt dat? Graag een uitgebreidere 
uitleg hierover. 
PGP.02 Is er een communicatiebeleid over de Mazjerang: doelgroep, inhoud, doel?  
PGP.03 Wie vormt de redactie van de Mazjerang?  
PGP.04 Er zijn problemen geweest met de bezorging. Dit had deels te maken met het late 
aanleveren bij de verspreiders. Hoe gaat dat nu?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De meerkosten voor de Mazjerang hebben niet te maken met de keuze voor een krant op ander 
papier maar zijn een gevolg van het feit dat het aantal pagina’s in de loop der jaren is gegroeid 
van 8 naar 20 (toen het nog een magazine was). In 2023 is daarbij een prijsstijging geweest door 
hogere kosten van papier en is aan de verenigingen (bezorgers) een kleine opslag toegezegd. 
 
De nieuwe Mazjerang in tabloidformaat op krantenpapier : De kosten voor drukwerk zijn iets lager. 
De kosten voor opmaak zijn iets hoger. Uiteindelijk ontloopt het elkaar niet veel. De kosten zijn 
vergelijkbaar (in 2023 € 57.480). 
 
In augustus 2024 is het formaat, type papier en grafisch ontwerp vernieuwd. We hebben nu 
structureel 16 pagina’s in tabloid formaat. In feite zijn dat 12 pagina’s A4 méér ruimte. Die extra 
ruimte vertaalt zich in méér artikelen/tekst maar een mooiere opmaak met meer witruimte en 
grotere foto’s, wat de leesbaarheid en aantrekkelijkheid van het blad ten goede komt. 
 
Het doel van het gemeentelijk huis-aan-huisblad is om een brug te slaan tussen de gemeente en de 
inwoners, hen op de hoogte te houden van relevante ontwikkelingen en aan te moedigen om actief 
mee te doen in de gemeenschap. 
 
Inhoud: Artikelen moeten gerelateerd zijn aan de taken van de gemeente en het maatschappelijk 
domein (redactiestatuut artikel 1).  
 
Doelgroep: In feite alle inwoners van de gemeente. Met de nieuwe eigentijdse uitstraling en 
toegankelijkere opmaak hopen we een breder publiek te trekken. Maar we hebben niet de illusie 
dat een jonge doelgroep de Mazjerang leest. Toch hopen we ze ‘via de band’ te bereiken. Doordat 
bijvoorbeeld hun ouders iets lezen en hen daarop wijzen. Of door een paginagrote advertentie op 
de achterkant in een aantrekkelijke opmaak. (zie voorbeeld achterkant Mazjerang januari 2024). 
 
De redactie wordt gevormd door het team communicatie. Hoewel de eindredactie een cruciale rol 
speelt in het beoordelen en bewerken van de inhoud van de Mazjerang, ligt de uiteindelijke 
verantwoordelijkheid voor de publicatie bij het bestuur. Het bestuur is eindverantwoordelijk voor 
alle gepubliceerde content en zorgt ervoor dat deze voldoet aan de gestelde richtlijnen. 
 
De eindredactie richt zich op de inhoudelijke en kwalitatieve aspecten van de artikelen, terwijl het 
bestuur toeziet op de naleving van de bredere doelstellingen en verantwoordelijkheden van de 
gemeentekrant. (redactiestatuut artikel 7) 
 
Ons is niet bekend dat er problemen zijn met de verspreiding. Er komt maar zeer incidenteel een 
klacht omdat iemand het blad niet heeft ontvangen. Dat wordt dan ook meteen gecorrigeerd. Wel 
is het zo dat we in de zomer (augustus) een extra vakantie-editie hebben uitgegeven in de nieuwe 
vorm. Vanwege de vakanties van de bezorgers is die editie niet overal gelijktijdig verspreid. 
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1.4 Beschikbare financiële ruimte en dekkingsvoorstel 
 
Blz 9 Niet gebruikte middelen ondernemingsraad  
PGP.05 Wat is de reden dat er zo flink over begroot is (meer dan de helft)?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Naar nu blijkt kan een actieve ondernemingsraad met minder uren toe dan indertijd werd 
ingeschat. Zie ook ons antwoord onder AB.07. 
 

 
Hoofdstuk 2 Programmaplan 
 
2.1 Programma Vergunningen, Veiligheid, Toezicht en Handhaving 
 
Blz 16 Verwijzingen bureau halt  
PGP.06 We hebben hier al vaker naar gevraagd. Ook nu valt weer op dat meer dan 2 x zoveel 
jongeren vergeleken met het gemiddelde van Nederland worden doorverwezen naar Bureau Halt. 
Wat is de verklaring hiervoor? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit hoge aantal is te verklaren door de vele doorverwijzingen (11) tijdens het Auw Wieverbal. 
Tijdens het Auw Wieverbal wordt intensief toezicht gehouden op alcoholgebruik onder jongeren. 
Toezicht op alcoholgebruik onder minderjarigen valt onder onze wettelijke taak. 
 
(beantwoording AB.10 cf. PGP.06, VVD.08 en CDA.11) 
 

 
2.3 Programma Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke Leefomgeving 
 
Blz 22 Thema 1 Openbare ruimte en mobiliteit 
Naast deelfiets en fietsenstalling voorzieningen wordt er niet gesproken over de fiets. 
Fietsveiligheid zien wij niet terug.  
PGP.07 Betekent dit dat onze gemeente geheel fiets veilig is? Er hoeven geen fietspaden en -
stroken meer te worden aangepast of gerealiseerd?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Fietsvoorzieningen en verkeersveiligheid voor de zwakkere verkeersdeelnemers is onderdeel van 
het mobiliteitsplan en het uitvoeringsprogramma. Fietspaden en -stroken worden integraal in de 
diverse projecten opgenomen. 
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Blz 22 Wegen en water  
PGP.08 Zijn de uitkomsten van de onderzoeken naar mogelijke realisatie van de parkeerplaats 
Nieuweweg inmiddels bekend? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment zijn er nog geen sluitende uitkomsten bekend en vindt er ambtelijk overleg plaats 
met de provincie over mogelijke realisatie van de parkeerplaats op deze locatie. Voor het 
realiseren van de parkeerplaats zijn een aantal onderzoeken uitgevoerd, waaronder een 
natuurwaardeonderzoek, geomorfologie-onderzoek en een historisch-onderzoek. Deze uitkomsten 
zijn in een rapport verwerkt en zullen komende maand aan de Provincie worden voorgelegd. 
 
Bij een akkoord van de provincie met de potentiële parkeerlocatie en de realisatie hiervan zal 
aansluitend een financieel haalbaarheidsonderzoek worden opgesteld. Na afronding van de 
voornoemde en bijkomende noodzakelijke onderzoeken zal uw raad tussentijds worden 
geïnformeerd. 

 
Blz 22/23 Erfgoed en groeves 
PGP.09 Op welke manier worden omwonenden op de hoogte gesteld van eventuele instabiliteit en 
de herstelwerkzaamheden hiervan?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Indien zich dit voordoet worden belanghebbenden aangeschreven en zal er via de gebruikelijke 

media een informatiebulletin uit gaan. 

 

 
Blz 26 Thema Wonen en bouwen 
Er staat ⅔ inzet naar betaalbare woningen.  
PGP.10 Geldt dit ook voor betaalbare huurwoningen van bijvoorbeeld woningbouwverenigingen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Corporatiewoningen tot de liberalisatiegrens gelden als betaalbare woningen in het kader van het 
nationale programma wonen (Rijksniveau) en de daarop gebaseerde Limburgse woondeal. 
 

 
Blz 28 3.3 3.4 Beleidsindicatoren 
Het verschil is klein tussen eenpersoonshuishoudens en meerpersoonshuishoudens als het gaat om de 
gemeentelijke belastingen. 
PGP.11 Kunt u dit uitleggen?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze cijfers zijn gebaseerd op externe informatie van het COELO. Dit is het Centrum voor 
Onderzoek van de Economie van de Lagere Overheden. 
 
Op de website van het COELO is een uitgebreide toelichting opgenomen over de wijze waarop deze 
verschillen tot stand zijn gekomen. Zie het onderdeel ‘verantwoording’, waarbij de verschillen 
worden verklaard onder het kopje ‘heffingskorting’ en ‘meerpersoonshuishoudens’. De informatie 
is te vinden via de volgende link: https://coelo.nl/atlas-lokale-lasten-2024/interactieve-kaarten-
2024/atlas-gemeenten-2024/  
 

 
  

https://coelo.nl/atlas-lokale-lasten-2024/interactieve-kaarten-2024/atlas-gemeenten-2024/
https://coelo.nl/atlas-lokale-lasten-2024/interactieve-kaarten-2024/atlas-gemeenten-2024/
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2.4 Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
 
Blz 29 Aandacht voor motorische ontwikkeling kinderen 
Vanaf augustus 2023 geldt dat basisscholen minimaal twee lesuren per week gymles moeten geven 
en bij voorkeur op twee aparte dagen.  
PGP.12 Hoeveel lesuren wordt er gegymd op onze basisscholen?  
PGP.13 En zijn dit twee losse gymlessen of gecombineerd?  
PGP.14 Is er verschil tussen de vier basisscholen?  
 

Beantwoording namens het college 

 
In onze basisscholen wordt twee lesuren gymnastiek per groep per week aangeboden. 
 
OBS Broekhem combineert deze twee lesuren op 1 dag in de week. De overige basisscholen bieden 
op 2 verschillende dagen per week 1 lesuur gymnastiek aan. 
 

 
Blz 30 Meer bewegen voor ouderen 
PGP.15 Wanneer kunnen we deze nieuwe subsidieregeling verwachten? 
PGP.16 Kunt u alvast vooruitblikken, zal de subsidie voor sommige groepen achteruit gaan of wordt 
alles opgeplust naar de hoogste vergoeding?  
PGP.17 Zijn alle locaties jaarrond open voor deelnemers? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het college is voornemens om in het tweede kwartaal van 2025 de regeling gereed te hebben. 
 
De nieuwe regeling is zowel voor de huidige als toekomstige MBvO-groepen van toepassing, zorgt 
voor heldere ‘spelregels’ en zodoende wordt er één en dezelfde lijn gehanteerd. De gemeente ziet 
het als haar taak om een financiële bijdrage per MBvO-groep te leveren ter bevordering van de 
gezondheid van de inwoners. Dit betekent echter niet dat de gemeente de volledige jaarlijkse 
kosten per MBvO-groep op zich kan blijven nemen richting de toekomst. 
 
De MBvO-groepen komen gemiddeld 45 weken (i.v.m. vakantieperiodes) per jaar bij elkaar en in 
deze weken zijn de locaties geopend. 
 

 
Blz 30 Kunst en Cultuur 
Eind 2024 wordt gestart met het cultuurbeleidsplan.  
PGP.18 Stond dit niet eerder in de planning?  
PGP.19 Komt er ook speciale aandacht hierin om onze gemeente meer aantrekkelijk te maken voor 
jongeren en jongvolwassenen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De uitvraag voor het opstellen van het beleidsplan kunst en cultuur is begin 2024 uitgezet. Medio 
2024 is bureau Cultuurslagers gestart met de voorbereidingen voor het opstellen van het 
beleidsplan. Op 13 januari 2025 wordt er een themasessie georganiseerd  
 
We willen dat zoveel mogelijk inwoners kunnen deelnemen aan en genieten van kunst, cultuur en 
erfgoed. Het kunst en cultuurbeleid is gericht op alle inwoners van onze gemeentes. Daarbij is ook 
speciale aandacht voor jongeren en jongvolwassenen. Er zijn kansen voor iedereen om deel te 
nemen, van kinderen op school tot tieners, van jonge gezinnen tot aan oudere cultuurliefhebbers. 
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Blz 32 Uitvoering Groenbeleidsplan 
Bij weg- en of rioolvernieuwingsprojecten bekijkt de gemeente ook de aanwezige beplanting en of 
dat voldoet aan het groenbeleidsplan. Mbt renovatie Emmabergweg is gevraagd om meer insecten-
/bijvriendelijke beplanting op de bermen. Tot nu toe werkte de gemeente hieraan niet mee. 
 
PGP.20 Kan dit alsnog worden gerealiseerd en ook meegenomen worden naar andere lopende en 
komende projecten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Bij weg- en rioolvernieuwingsprojecten vormt het groenbeleidsplan uitgangspunt voor bestaande en 
nieuw groen. Ook het soort beplanting wordt specifiek gekozen om meer biodiversiteit te 
ontwikkelen. 
 
Bij specifiek de renovatie Emmabergweg zijn in afstemming tussen de buurtraad Emmaberg en de 
gemeente de bermen ingezaaid met een bloemenmengsel. De gemeente heeft haar medewerking 
verleend in de vorm van advies en voorbereidende werkzaamheden, de buurtraad heeft gezorgd 
voor de inzaai. 
 

 
Blz 32 Speelruimteplan 
Fijn dat dit nu eindelijk van de grond komt.  
PGP.21 Wat gebeurt er aan speelplekken in Broekhem Noord en Broekhem Zuid? Juist in die wijken 
wonen veel kinderen en zijn er kleinere tuinen en minder toegankelijk openbaar groen.  
 

Beantwoording namens het college 

 
Vanuit het speelruimteplan, gaan we elke speelplek binnen de gemeente Valkenburg aan de Geul 
bekijken en samen met betrokken buurtbewoners en gebruikers herinrichten naar ‘de tijd van nu’. 
Hierdoor is op dit moment dan ook niet aan te geven wat er met een bepaalde speelplek gaat 
gebeuren. Een exacte planning over welke speeltuin wanneer aangepakt wordt is ook nog niet 
bekend. Voor Q4 2024 – Q1 2025 staan in ieder geval de speeltuinen aan de Mauritiussingel in Schin 
op Geul en de speeltuin naast de basisschool in Sibbe op de planning. 
 

 
2.5 Programma Onderwijs 
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2.6 Programma Sociaal Domein 
 
Blz 35 Aangepaste werkwijze leerlingenvervoer 
PGP.22 Hoeveel kinderen in onze gemeente maken gebruik van leerlingenvervoer, graag uitsplitsen 
naar po en vo.  
PGP.23 Binnen welke straal worden deze leerlingen verplaatst, graag aantallen per aantal 
kilometers.  
 

Beantwoording namens het college 

 
Op peildatum september 2024 maakten in totaal 61 leerlingen gebruik van leerlingenvervoer. 
Dit kan als volgt gespecificeerd worden naar schoolsoort: 
 
Schoolsoort                                                                  aantal leerlingen 
Bassischool                                                                            1 
Speciaal Basisonderwijs                                                          23 
Speciaal Onderwijs                                                                 25 
Voortgezet Onderwijs                                                             1 
Voortgezet Speciaal Onderwijs                                                11 
 
De leerlingen worden met taxibusjes vervoerd naar scholen in diverse gemeenten. Het taxibedrijf is 
verantwoordelijk voor de verdeling van de leerlingen over de busjes, de eventuele combinatie van 
scholen waar kinderen worden afgezet en het bepalen van de routes van de busjes. Wij beschikken 
niet over de door u gevraagde gegevens. 
 

 
Blz 41 Maatwerkvoorzieningen 
Soms zijn arrangementen niet afdoende en is er maatwerk nodig.  
PGP.24 Hoeveel personen kregen een maatwerkcontract in de afgelopen 3 jaar per jaar, uitgesplitst 
naar leeftijdsgroep?  
PGP.25 Hoeveel personen kregen een pgb in de afgelopen 3 jaar per jaar, uitgesplitst naar 
leeftijdsgroep?  
PGP.26 Hoeveel maatwerkvoorzieningen zijn afgewezen in de afgelopen 3 jaar per jaar, uitgesplitst 
naar leeftijdsgroep?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Deze vragen zijn zeer veelomvattend en de gevraagde informatie is niet of niet op korte termijn op 
dit detailniveau beschikbaar. Voor uw beeld: op pagina 41 staan al 6 soorten regelgevingen 
genoemd waarop wij maatwerkvoorzieningen afgeven. Enkel de WMO kent al 20 soorten 
maatwerkvoorzieningen en de jeugdzorg kent er 18. Twee keer per jaar wordt er een themasessie 
sociaal domein voor uw raad georganiseerd waarin aan de hand van een raadsmonitor sociaal 
domein de cijfers van de maatwerkvoorzieningen worden gepresenteerd. Wij nodigen de raad en 
de commissie SD uit voor deze volgende bijeenkomst in de eerste helft van volgend jaar waarin wij 
hierop terug zullen komen. 
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Blz 42 Onderzoek verhoging inkomensgrenzen minimaregelingen en Volwassenfonds Sport en Cultuur  
PGP.27 Waarom is dit uitgesteld naar eerste helft 2025? Dit zou in december 2024 plaatsvinden.  
PGP.28 Wat is de streefdatum? 1 januari 2025 of 31 mei 2025?  
PGP.29 Betekent dit dat eventuele aanpassingen pas per januari 2026 van kracht zullen worden?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Wij streven naar oplevering van het onderzoek door een extern adviesbureau in het eerste kwartaal 
van 2025. De uitkomsten van het onderzoek en mogelijke keuzes die hieruit volgen kunnen zo 
meegenomen worden in de kadernota 2025. We hebben in de voorbereidende fase de tijd genomen 
om de onderzoeksvraag en uitgangspunten/randvoorwaarden zodanig te formuleren dat het 
onderzoek een zo volledig mogelijk beeld geeft van de mogelijkheden die er zijn en de (financiële) 
gevolgen hiervan. Op deze wijze willen wij uw raad in staat stellen een afgewogen keuze te maken 
over het wel of niet aanpassen van de inkomensgrenzen. De opdrachtformulering is inmiddels 
afgerond en drie adviesbureaus worden in de gelegenheid gesteld te reageren op deze opdracht. 
Op basis van de reacties wordt één onderzoeksbureau gekozen om de opdracht uit te voeren.  
 
Indien wordt besloten tot aanpassing van de inkomensgrenzen zal gekeken moeten worden met 
Sociale Zaken Maastricht-Heuvelland hoe dit in de uitvoering ingeregeld kan worden. Daarnaast 
dienen alle beleidstukken aangepast te worden en ter besluitvorming te worden voorgelegd aan het 
college (en mogelijk ook aan de raad). Dit zal ook enige tijd in beslag nemen. Gezien het 
voorgaande is het lastig om op dit moment al een concrete datum te noemen waarop eventuele 
aanpassingen in werking kunnen treden. 
 

 
Blz 42 Gratis OV/DalVrij-abonnement voor inwoners met laag inkomen. 
Dit is uitgesteld mbt invoering vanwege privacy discussie. Drie gemeenten gaan voor snelle invoering 
(namelijk begin 2025) geeft gedeputeerde provincie Kuntzelaers aan. Hij staat open voor een 
aansluiting van een 4e gemeente bij deze drie gemeenten (De Limburger 11-10-2024).  
PGP.30 Zou dit Valkenburg aan de Geul kunnen zijn? 
 

Beantwoording namens het college 

 

In het kader van eenduidigheid van het beleid en omwille van de uitvoerbaarheid, wordt door de 
gemeenten in Maastricht - Heuvelland nauw samengewerkt aan de invulling en mogelijke uitvoering 
van de regeling. Gezien het voorgaande wordt het niet wenselijk geacht om aan te sluiten als 
vierde gemeente bij de snelle invoering. 
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2.7 Programma Volksgezondheid, Duurzaamheid en Milieu 
 
Blz 45 Thema Riolering en afval 
Wij missen de term zwerfafval en Valkenburg Sprokkelt in de begroting.  
PGP.31 Krijgt Valkenburg Sprokkelt nog subsidie?  
PGP.32 Hoe bestrijdt de gemeente momenteel zwerfafval?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Valkenburg Sprokkelt 
Valkenburg Sprokkelt is ondergebracht onder 't Platform Wereldburgerschap Valkenburg  aan de 
Geul. Deze organisatie ontvangt subsidie voor haar activiteiten via de gemeente. De gemeente 
verzorgt alle materialen voor het sprokkelen van zwerfafval door de vrijwilligers en de opslag van 
deze materialen. Daarnaast kunnen vrijwilligers het afval dat is verzameld aanmelden, zodat de 
buitendienst deze inzamelt en verwerkt. Daarnaast mag deze organisatie ook gratis gebruik maken 
van de gemeentelijke informatiekanalen voor promotie van hun activiteiten. 
 
Zwerfafval 
Vanuit het Ontzorgingscontract Afval & Reiniging wordt op basis van frequentie zwerfafval 
‘geprikt’. Afhankelijk van het onderhoudsniveau (hoog / basis / laag) varieert deze frequentie van 
dagelijks in het centrumgebied tot 5x per week bij zogenoemde spotplekken als bijvoorbeeld de 
picknickplaats in Walem, de omgeving rond De 3 Beeldjes of het station in Schin op Geul. De 
kernen kennen een frequentie van 2x per week, de buitengebieden 1x per maand. 
 
Wat betreft het centrumgebied komt hier in de maanden juli – augustus en november - december 
dagelijks een tweede ronde bij, vanwege de verwachte drukte (vakantieperiode dan wel Kerststad 
Valkenburg).  
 

 
Blz 47 Thema Duurzaamheid  
Duurzaamheid is een containerbegrip.  
PGP.33 Wat bedoelt de gemeente momenteel met duurzaamheid, bijvoorbeeld kijkende naar de 
4 uitgangspunten op blz 46 ?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De 4 uitgangspunten op blz. 46 komen uit de onlangs vastgestelde omgevingsvisie. Voor een 
toelichting daarop verwijzen wij naar dit document. 
 

 
Blz 48 Deelname aan project OER (opwek energie op rijksgronden).  
Er staat dat Rijkswaterstaat haar gronden langs de A79 ter beschikking stelt voor opwek zonne-
energie.  
PGP.34 Is hierbij ook gekeken naar de mogelijkheid om de geluidsschermen op de A79 ter hoogte 
van Houthem te voorzien van zonnepanelen? Ligt de planning voor het plaatsen van de schermen 
nog op schema? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De geluidsschermen vallen in de schaduwzone van de bomen, hierdoor zijn zij ongeschikt voor 
zonne-opwek en worden zij niet meegenomen. Grootschalige boomkap ten behoeve van dit project 
wordt uitgesloten. 
 
Plaatsing van de geluidsschermen wordt uitgevoerd door Rijkswaterstaat. Dit is geen onderdeel van 
project OER. De planning van plaatsing door RWS is niet bekend bij de gemeente.  
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Raadsfractie VVD 
 
Vragen en opmerkingen ontwerpbegroting 2025 en meerjarenraming 2026/2028 Valkenburg aan de 
Geul. 
 
HOOFDSTUK 1 ALGEMEEN 
 
Pag.6: Toekomstig beleid gemeenschapshuizen 
In december wordt aan uw raad het nieuwe beleid voor gemeenschapshuizen voorgelegd. 
Vooruitlopend hierop stellen wij uw raad voor om hiervoor nu al structureel € 249.000 te reserveren 
in de begroting. Naast structurele kosten dient er eenmalig rekening te worden gehouden met het 
uitvoeren van conditiemetingen en het opstellen van een Meerjarenonderhoudsplan (MJOP's) voor 
elk gemeenschapshuis afzonderlijk. De kosten hiervoor bedragen circa € 20.000. Voor een nadere 
toelichting op deze ontwikkelingen verwijzen wij u naar het programma sociaal domein in deze 
begroting. 
VVD.01 Vraag 1: Waar is de structurele reservering van € 249.000 op gebaseerd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De structurele reservering van 249.000 euro is gebaseerd op de kosten van: 

• De bijdrage (subsidie) van de gemeente met betrekking tot het groot onderhoud van de 
gemeenschapshuizen; 

• De bijdrage van de gemeente aan het programmabeheer (aanstelling van een programma-
coördinator); 

• De bijdrage van de gemeente m.b.t. de kosten van zaalhuur/consumpties. 
 

 
Pag.6: Externe inhuur applicatiebeheer Financiën 
Alleen voor inhuur van specifieke expertise met betrekking tot de borging van het financiële 
systeem wordt uitsluitend voor de jaren 2025 en 2026 een bedrag en bedrag van € 60.000 per jaar 
gebudgetteerd.  
Voor de jaren na 2026 zijn geen bedragen gebudgetteerd.  
VVD.02 Vraag 2: Wordt erover nagedacht om het totale applicatiebeheer, dagelijkse 
werkzaamheden plus specifieke expertise, in zijn geheel uit te besteden na 2026? 
VVD.03 Vraag 3: Kunt u aangeven welke bedragen er nu voor betaald worden? Zo ja, welke? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het volledig uitbesteden van het totale applicatiebeheer is op dit moment niet aan de orde. We 
zetten in op het opleidingstraject van een van onze medewerkers om deze taak structureel in de 
organisatie te kunnen borgen. 
 
In 2023 bedroegen de uitgaven op deze post € 69.000. Voor 2024 gaat het naar verwachting om een 
vergelijkbaar bedrag. De dekking in de beide jaren was het algemene budget voor externe inhuur. 
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Pag.8: Beschikbare financiële ruimte en dekkingsvoorstellen 
VVD.04 Vraag 4: Kunt u toelichten waarom de stelpost accres gemeentefonds, gezien de vervanging 
van de ‘trap-op-trap-af systematiek”, nog steeds noodzakelijk is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het risico op schommelingen van onze inkomsten uit het gemeentefonds is helaas niet helemaal 
weggenomen door de vervanging van de oude ‘trap-op-trap-af’ systematiek. Zo is er bijvoorbeeld 
een generieke korting aangekondigd van 10% op de overheveling van de specifieke uitkeringen naar 
de algemene uitkering van het gemeentefonds. Dit gaat landelijk om circa € 600 miljoen die nu als 
generieke taakstelling op de departementale begrotingen (van de betreffende ministeries) zijn 
verwerkt. In hoeverre de gemeenten daadwerkelijk gekort gaan worden voor dit bedrag is nog 
onzeker. Daarnaast is ook niet uit te sluiten dat er aanvullende landelijke bezuinigingen gaan 
volgen in de komende jaren. 
 
De stelpost accres gemeentefonds is in onze begroting opgenomen om dit soort risico’s te kunnen 
ondervangen. 
 

 
Pag.1: 1.6 De begrotingskaders 
4e punt 
De in de meerjarenbegroting verwerkte ramingen voor onderhoud van kapitaalgoederen moeten met 
actuele onderhoudsplanningen worden onderbouwd. 
VVD.05 Vraag 5: Is dit niet onderdeel van de MJOP? Deze zijn al grotendeels beschikbaar.  
VVD.06 Vraag 6: Worden hier alsnog (grote) afwijkingen van de begrote bedragen vs. MJOP 
verwacht? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In de Paragraaf Onderhoud Kapitaalgoederen op pagina 74 is een overzicht opgenomen van de 
actuele stand van zaken van de diverse meerjaren onderhoudsplanningen (MJOP’s). De actuele 
onderbouwing ontbreekt momenteel nog voor het onderhoud van gemeentelijke panden, zoals 
toegelicht in de jaarverantwoording 2023. 
 
Op basis van de meest actuele ramingen zijn de financiële gevolgen in de voorliggende 
ontwerpbegroting verwerkt. In het raadsvoorstel voor het MJOP gebouwen worden eventuele 
aanvullende financiële consequenties en dekkingsvoorstellen opgenomen. Deze waren nog niet 
inzichtelijk ten tijde van het opstellen van de begroting. 
 

 
HOOFDSTUK 2 PROGRAMMAPLAN 
 
2.1 Programma Vergunningen, veiligheid, toezicht en handhaving 
 
Pag.14: Veiligheid 
VVD.07 Vraag 7: Moet aan de zin ‘veiligheid van onze inwoners, ondernemers en bezoekers’ ook 
niet de veiligheid van de ambtenaren van de gemeente worden toegevoegd, dit mede gelet op de 
toenemende agressie richting ambtenaren en de risico’s met betrekking tot cybercriminaliteit? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De veiligheid van ambtenaren is uiteraard ook een belangrijk thema. Binnen het thema 
‘Ondermijnende criminaliteit’ wordt hier ook aandacht aan besteed. Cybercriminaliteit komt 
hierbij aan bod. Maar ook een thema zoals 'Weerbare Overheid’, waarbij aandacht is voor de 
bestuurders en de medewerkers (waaronder Veilige Publieke Taak). 
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Pag. 16  Beleidsindicatoren 

 
Valkenburg scoort op alle indicatoren rond het landelijke gemiddelde.  
 
VVD.08 Vraag 8: Is er onderzocht wat de reden is van de enorme overschrijding van het gemiddelde 
cijfer van onderdeel 1.1.? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit hoge aantal is te verklaren door de vele doorverwijzingen (11) tijdens het Auw Wieverbal. 
Tijdens het Auw Wieverbal wordt intensief toezicht gehouden op alcoholgebruik onder jongeren. 
Toezicht op alcoholgebruik onder minderjarigen valt onder onze wettelijke taak. 
 
(beantwoording AB.10 cf. PGP.06, VVD.08 en CDA.11) 

 
 
Pag.15  
“We proberen overlastsituaties voor de omgeving zoveel mogelijk te voorkomen en te beperken 
door een wijkaanpak en gebruikmaking van een integraal werkende keten;”   
VVD.09 Vraag 9: Hoe is de relatie van dit cijfer ten opzichte van de ‘integraal werkende keten”? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het aantal haltverwijzingen is te verklaren door een incidentele aangelegenheid. Dit staat los van 
een ketenaanpak. De haltcijfers hebben geen relatie met overlastcijfers voor de omgeving. 
 

 
2.2 Programma Economie en Toerisme 
 
Pag.20: Wat mag het kosten 
 

 
 
VVD.10 Vraag 10: Waarom wijkt dit overzicht zoveel af ten opzichte van het overzicht uit de 
begroting 2024, met name de onderdelen parkeerbelasting en economische promotie zijn hier niet 
meer genoemd waardoor het resultaat van het totale programma nu € 2.665 negatief wordt begroot 
terwijl in de begroting 2024 nog een bedrag van € 2.754 positief werd begroot? 
VVD.11 Vraag 11: Waaruit bestaan de lasten? 
VVD.12 Vraag 12: Hoe kan voor parkeren een negatief saldo ontstaan? Is de toerekening van lasten 
juist? 
VVD.13 Vraag 13: Hoe komt het dat de lasten van het parkeren zoveel hoger zijn dan de baten? 
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Beantwoording namens het college 

 
Op basis van het Besluit Begroting en Verantwoording (het BBV) maken de Algemene 
Dekkingsmiddelen vanaf 2025 geen onderdeel meer uit van de programma’s. Dit wordt naast de 
programma’s in de programmabegroting en in het overzicht van baten en lasten opgenomen. Deze 
nieuwe indeling is gebaseerd op de recente vernieuwing van het BBV op grond van de voorstellen 
van de commissie Depla (uit 2014) en zijn geformaliseerd in het Staatsblad 2016 nummer 101. 
  
Praktisch gezien betekent dit een overheveling van diverse onderdelen binnen de programma’s 
Economie en Toerisme en Bestuur en Ondersteuning naar de Algemene Dekkingsmiddelen. Dat 
betekent concreet dat van het programma Economie en Toerisme de onderdelen Betaald parkeren, 
Fiscalisering parkeerboetes en Perceptiekosten parkeerbelastingen (taakveld Parkeerbelasting) en 
de onderdelen Toeristenbelasting, Vermakelijkhedenretributie en Forensenbelasting (taakveld 
Economische promotie) zijn ondergebracht bij de Algemene Dekkingsmiddelen. 
 
Nb. In bijlage 1 van dit document is (n.a.v. vraag VSP.32) een specificatie opgenomen van de baten 
 

 
2.3 Programma Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke Leefomgeving 
Pag.25: Gebiedsontwikkeling Valkenburg-Oost  
Eind 2024 wordt aan uw raad een uitvoeringsprogramma voor de periode 2025 – 2029 ter vaststelling 
voorgelegd. Op basis van wat uw raad in dezen besluit, wordt dan bepaald welke acties en 
projecten wij in 2025 en verder zullen starten. 
VVD.14 Vraag 14: Zijn in de begroting 2025 middelen gereserveerd voor deze acties en projecten in 
2025, die in 2025 starten? Graag een toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Nee, nog niet. In het betreffende raadsvoorstel zal aan uw raad een voorstel tot worden 
opgenomen om in 2025 een incidenteel budget beschikbaar te stellen t.b.v. de uitwerking van het 
uitvoeringsprogramma. Nb. dit voorstel wijkt iets af ten opzichte van de tekst in de begroting. 
 

 
Pag.26: Thema 4: Wonen en bouwen, Wat willen we bereiken? 
Op basis van de Limburgse woondeal heeft onze gemeente een inspanningsverplichting op zich 
genomen om tot 2030 ruim 1200 woningen te realiseren, waarbij wordt ingezet op 2/3 
betaalbaarheid, diversiteit van de verschillende doelgroepen en een goed spreiding over de 
verschillende wijken van de gemeente. 
 
VVD.15 Vraag 15: Is de ambitie om 1200 woningen te realiseren tot 2030 nog realistisch? Moet dit 
niet naar beneden worden bijgesteld, waardoor de begrote lasten ook aanzienlijk naar beneden 
kunnen worden bijgesteld? Graag een toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het aantal van 1.200 woningen is ambitieus maar wel ook gebaseerd op potentiële 
ontwikkelmogelijkheden. We hebben een inspanningsverplichting op ons genomen om dat aantal te 
gaan realiseren en daar werken we gestructureerd naartoe, onder andere op basis van de middelen 
die zijn opgenomen in de begroting. 
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Pag.33: Beleidsindicatoren 

 
 
VVD.16 Vraag 16: Is de keuze voor deze beleidsindicator juist? Graag een toelichting. 
VVD.17 Vraag 17: Is rekening gehouden met de demografische druk (grijze druk)? Graag een 
toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Ja, deze beleidsindicator is juist. De indicatoren zijn in onze begroting opgenomen op basis van de 
landelijk verplichte set indicatoren. De formele grondslag hiervoor ligt in de Regeling 
beleidsindicatoren gemeenten. Deze regeling is door de Minister van BZK vastgesteld op basis van 
het Besluit Begroting en Verantwoording (BBV). 
 
De samenstelling van de bevolking (demografische druk) is maatstaf gevend voor deze indicator. 
Voor Valkenburg met een hoge grijze druk (2022: 54,8% vs. NL: 34,1%) heeft deze beleidsindicator 
een aanvullende uitleg nodig en zonder toelichting leidt dit tot verwarring.  Conclusie toepassing 
grijze druk: Valkenburg scoort hoger (index 1,60) dan landelijk voor relevante referentiegroepen. 
 

 
2.5 Programma Onderwijs 
Pag.34: Omschrijving van het programma  
1e alinea laatste zin: ‘dat iedereen op eigen wijze meedoet’ schept naar onze mening verwarring.  
VVD.18 Vraag 18: Is het mogelijk, waardoor het beter passend wordt, om dit te wijzigen in:  “dat 
iedereen mee kan doen”? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het gaat niet alleen om mee kunnen doen, maar ook om het daadwerkelijk meedoen. Het kan 
worden aangepast als die wens breed leeft. 
 

 
Pag.34: Wat willen we bereiken? 
3e bullit: ‘We streven ernaar dat zoveel mogelijk jongeren de school verlaten met een passend 
vervolgtraject, binnen het onderwijs of arbeidsmarkt, met diploma en/of startkwalificatie’.  
VVD.19 Vraag 19: Hoe ziet het streven er concreet uit? En hoe verhoudt zich dat dan tot de 
aangegeven cijfers? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bureau Leerplicht en Voortijdig Schoolverlaten heeft de taak om thuiszitters en voortijdig 
schoolverlaters in kaart te brengen en ze te begeleiden richting onderwijs zodat ze een 
startkwalificatie kunnen behalen. Daarnaast worden er diverse preventieve activiteiten 
ondernomen om jongeren een zo goed mogelijke start te bieden op school of arbeidsmarkt. Zo 
financieren we in het kader van het Onderwijsachterstanden beleid Voorschoolse Educatie voor 
kinderen met een risico op achterstanden, bieden scholen taalstimuleringsprogramma's aan en zijn 
er taalklassen voor nieuwkomers. 
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Pag.35: Herziening Verordening voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Valkenburg aan de 
Geul.  
Hier wordt verwezen naar een aanpassing van de verordening en een nieuwe verordening.  
VVD.20 Vraag 20: Wordt hier gesproken over een nieuwe verordening of een aangepaste 
verordening? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er wordt een nieuwe verordening voorzieningen huisvesting onderwijs gepubliceerd en de 
verordening voorzieningen huisvesting onderwijs gemeente Valkenburg aan de Geul 2015 wordt 
tegelijkertijd ingetrokken. Dus er is sprake van een nieuwe verordening. 
 

 
2.6 Programma Sociaal Domein 
Pag.37: Omschrijving van het programma 
1e alinea punten 1 en 2: Punt 1 is ons inziens het hoofddoel en de twee opgaven zouden dan moeten 
zijn: 1. Het organiseren van activiteiten (1e alinea regel 8) en projecten en 2. Het leveren van 
tijdige zorg en ondersteuning.  
VVD.21 Vraag 21: Klopt onze zienswijze? Graag een toelichting? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Die zienswijze klopt niet helemaal als gewerkt wordt volgens het principe van opgavegericht 
werken van ‘Panta Rhei’ waar raad, college en organisatie de afgelopen jaren mee aan de slag zijn 
geweest. Het begint met het formuleren van opgaven. Een opgave is een gewenste 
maatschappelijke situatie. Voor het sociaal domein zijn dat de opgaven zoals genoemd onder punt 
1 en 2. Uit de opgaven volgen doelen. Deze zijn benoemd onder het kopje ‘wat willen we 
bereiken'. En onder het kopje ‘wat gaan we daarvoor doen’ worden de projecten/activiteiten 
benoemd die wij inzetten om onze doelen te bereiken en waarmee we dus toewerken naar de door 
ons gewenste maatschappelijke situatie, ook wel de opgaven. 
 

 
Pag. 39:  ‘Toekomstig beleid gemeenschapshuizen en gemeenschapsvoorzieningen.  
VVD.22 Vraag 22: Hoe ziet de prioriteitenlijst eruit?  
 

Beantwoording namens het college 

 
We starten met het programmabeheer in de Kloosterkerk. Duidelijk is ook dat Broekhem – Noord 
prioriteit moet krijgen. In Broekhem – Noord kiezen we nu nog niet voor een nieuw fysiek 
gemeenschapshuis, in afwachting van het spoor wijkenaanpak Broekhem – Noord. We zullen 
uiteraard aan de nog aan te stellen kwartiermaker Broekhem – Noord meegeven dat vanuit het 
traject gemeenschapshuizen blijkt dat deze wijk veel baat kan hebben bij een gemeenschapshuis 
met een bijbehorende sociale programmering en de kwartiermaker vragen na te denken over een 
tijdelijke invulling/oplossing. 
 

 
Pag.41: Project businesscase re-integratieketen 
De vraag naar arbeid is overal nijpend.  
VVD.23 Vraag 23: Kan de ondernemers contactpersoon een rol spelen om een match te maken 
tussen vraag naar arbeidskrachten en zodoende de re-integratieketen aanzienlijk verkorten? Graag 
een toelichting. 
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Beantwoording namens het college 

 
Het staat de adviseur ondernemers vrij om ondernemers met vacatures of personele vragen of 
ondernemers die vragen hebben over aankomende veranderingen in wet- en regelgeving inzake 
arbeidsomstandigheden uiteraard (proactief) te attenderen op de dienstverlening van Podium24. 
Podium24 is de dienstverlener in arbeidsmarktprojecten, re-integratie, detacheren en uitzenden 
voor de regio Maastricht Heuvelland, met bijzondere aandacht voor mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt. Zo kan Podium24 bijvoorbeeld worden ingezet bij de zoektocht naar personeel. 
 
Wellicht ten overvloede wordt opgemerkt dat ten aanzien van het opstellen/uitwerken van de 
businesscase re-integratieketen geen rol is weggelegd voor de adviseur ondernemers. 
 

 
Pag.42: Gewijzigde Gemeenschappelijke regeling Sociale zaken Maastricht Heuvellandgemeenten 
Zie laatste zin.  
VVD.24 Vraag 24: Is er al bekend hoeveel de toename van kosten is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
In aanvulling op de inhoudelijke toelichting in het raadsvoorstel van 7 oktober 2024: 
 
De oude verdeelsleutel ging uit van een sinds 2015 vastliggende verdeelsleutel/percentage 
gebaseerd op uitkeringsdossiers. Fluctuatie als gevolg van wijzigingen in aantallen dossiers was 
derhalve niet mogelijk. De  nieuwe verdeelsleutel is gebaseerd op het aantal uitkeringsdossiers in 
het jaar T-1. Op deze manier is de verdeling altijd actueel. Dit betekent wel dat de kosten jaarlijks 
kunnen fluctueren. 
 
Door toepassing van de gewijzigde verdeelsleutel komt Valkenburg aan de Geul – vergeleken met 
de oude verdeling – thans op een hoger percentage uit. Dit betekent dus ook dat we de afgelopen 
jaren voordeel hebben gehad omdat we in verhouding minder hebben betaald. De precieze 
doorrekening vindt plaats in een nog door het college vast te stellen Dienstverleningshandvest en 
Dienstverleningsovereenkomst. Daarbij is van belang om te vermelden dat bij een eventuele grote 
afwijking een ingroei wordt meegenomen van enkele jaren. 
 

 
Pag.42: Onderzoek verhoging inkomensgrenzen minimaregelingen 
Rekening houden met het totaal aan toeslagen voor het toekennen van een volgende toeslag kan de 
toeslaggrens verder oprekken.  
VVD.25 Vraag 25: Is hier naar gekeken? Graag een toelichting. 
VVD.26 Vraag 26: Wordt dit meegenomen in de besluitvorming? Graag een toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
In het onderzoek wordt gekeken naar de mogelijke gevolgen van een stapeling van (gemeentelijke 
en landelijke) voorzieningen en in hoeverre dit consequenties kan hebben voor de aanspraak op 
andere voorzieningen.  
 
De uitkomsten van het gehele onderzoek, waar dit dus onderdeel van uitmaakt, vormen de basis 
voor besluitvorming door college en raad. 

 
 
2.8 Programma Bestuur en Ondersteuning 
Pag. 51:  
VVD.27 Vraag 27: Waarom is de samenstelling van het programma Bestuur en Ondersteuning 
drastisch gewijzigd ten opzichte van de indeling in de begroting 2024? 
Met name de taakvelden 0.3; 0.5; 0.61; 0.62; 0.64; 0.7 en 0.8 staan hier niet meer vermeld? 
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Beantwoording namens het college 

 
De wijziging hangt samen met de verwerking van de Algemene Dekkingsmiddelen in de 
Ontwerpbegroting 2025. De formele grondslag hiervoor ligt in artikel 8 van het Besluit Begroting en 
Verantwoording (BBV). Op advies van de externe accountant hebben we de indeling meer in lijn 
gebracht met dit wettelijke kader. 
 
Overigens was het taakveld 0.3 in de Programmabegroting 2024 voor € 0 opgenomen, dit taakveld 
komt in de Ontwerpbegroting 2025 niet meer terug. 
 

 
2.10 Programma Overhead, Onvoorzien en Vennootschapsbelasting 
Pag.58: Beleidsindicatoren 
VVD.28 Vraag 28: Kunt u de stijging van de apparaatskosten per inwoner verklaren ( 2024: 973,22 
en 2025: 1.148,07)? Graag een toelichting. 
 

Beantwoording namens het college 

 
De stijging van de apparaatskosten heeft met vele factoren van doen. Zoals verbeterde 
arbeidsvoorwaarden (w.o. ingegeven door de nieuwe CAO voor gemeenteambtenaren), maar ook 
bijvoorbeeld met het ambitieniveau van het gemeentebestuur en maatschappelijke ontwikkelingen 
waartoe we ons moeten verhouden (ondermijning, juridisering etc.) waarvoor meer capaciteit is 
benodigd. Daarnaast zijn IT-kosten gestegen en is inflatie een belangrijke factor. Overigens ziet 
men een stijging van de apparaatskosten bij de gehele overheid, zowel bij het Rijk als de 
gemeenten. 
 

 
HOOFDSTUK 3 PARAGRAFEN 
 
Pag.61: Parkeerbelasting 
De heffing van parkeerbelastingen geschiedt op basis van artikel 225 van de Gemeentewet. De 
verordening is vastgesteld bij raadsbesluit van 11 december 2023. Het tarief bedraagt in 2025 € 1,90 
per uur (behalve Koningswinkelstraat € 1,40). De parkeerinkomsten worden vanaf het begrotingsjaar 
2025 structureel geraamd op ruim € 2,3 miljoen (exclusief parkeergarage). Overigens is hierbij nog 
geen rekening gehouden met de financiële gevolgen van het parkeerbeleidsplan, dat in december 
2023 aan de raad is voorgelegd. 
VVD.29 Vraag 29: Waarom minder inkomsten parkeerbelasting vanaf 2024, terwijl dit in 2023 
€2,6mln is?  
Uitgaande van de plannen in het programma VTE zal het aantal bezoekers toenemen (spreiding) of 
zeker gelijk blijven. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is geen sprake van een daling van de begroting in 2024, maar juist van een stijging van de 
werkelijke gerealiseerde inkomsten in 2023. Dit is toegelicht op pagina 125 van de 
jaarverantwoording 2023, voor het bedrag van € 378.000. 
 
De gemeenteraad heeft op 11 december 2023 het Parkeerbeleidsplan Valkenburg aan de Geul 2024-
2028 vastgesteld. Een van de uitgangspunten was de budgettair neutrale uitvoering van deze 
plannen, zoals toegelicht op pagina 22 van het Parkeerbeleidsplan. 
 
Als gevolg van dit uitgangspunt was het niet mogelijk om de verwachte realisatie van de 
parkeerbaten in de Ontwerpbegroting 2025 op te hogen op basis van een (eventueel) structureel 
effect van de voordelige realisatie in 2023. 
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Pag. 63 
Doorbelasting     8.396.845 
Aantal fte's bedrijfsvoering   129,63 
Per fté, afgerond    € 64.775 
Aantal productieve uren   1.364 
Tarief per uur     € 47,49 
VVD.30 Vraag 30: Hoe is het aantal productieve uren berekend?  
Gebruikelijk aantal is 1.700 uren per jaar: hoe kan het verlies van productiviteit van > 25% worden 
verklaard? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het aantal productieve uren is conform de handleiding overheidstarieven 2024 berekend. Voor de 

berekening van het aantal productieve uren is uitgegaan van vijf werkdagen per week en een 

werkweek van 36 uur. Het aantal werkdagen in een jaar is verminderd met het aantal feestdagen 

die op een werkdag vallen, verlofdagen en ziektedagen. Bij het opmaken van de begroting was de 

handleiding overheidstarieven 2025 nog niet gepubliceerd. 

 
De term ‘gebruikelijk’ is daarbij mogelijk voor verschillende interpretaties vatbaar. Het aantal 
productieve uren is niet vergelijkbaar tussen verschillende sectoren en beroepsgroepen. Als 
gemeente hanteren wij de uitgangspunten voor overheidslichamen. 
 

 
Pag.66: Marktgelden 
VVD.31 Vraag 31: Hoe wordt elektraverbruik afgerekend? 
 

Beantwoording namens het college 

 

In de vergunning staat opgenomen dat bij het in gebruik nemen van elektriciteitskasten contact 

met de aannemer (die de kasten beheerd )dient te worden opgenomen. De kosten voor het openen 

en sluiten van de elektriciteitskast en van het stroomverbruik zal door de aannemer worden 

doorberekend.  

 

 
3.7 Paragraaf verbonden partijen 
Pag. 87: Verbonden partijen programma Sport, Cultuur en Recreatie 
VVD.32 Vraag 32: Kunt u een toelichting geven waarom het nettoresultaat Exploitatiemaatschappij 
Polfermolen NV in 2022 en 2023 € 0,-- is? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Zoals toegelicht onderaan pagina 87 staat de gemeente garant voor 100% van het exploitatietekort. 
Dit is formeel vastgelegd in de Huur & Exploitatieovereenkomst tussen de gemeente en de 
Polfermolen B.V. uit 2019 (en was daarvoor ook al het uitgangspunt). De gemeentelijke bijdrage 
naar aanleiding van dit tekort wordt integraal verwerkt in de jaarrekening. Hierdoor is het 
resultaat van de Polfermolen B.V. altijd € 0. 
 

 
Pag. 89 ev. 
De aansluiting van het Eigen Vermogen van de Verbonden partijen (programma Sociaal Domein, 
Bestuur en Ondersteuning) is nauwelijks/niet te herleiden.  
VVD.33 Vraag 33: Hoe zijn bij deze partijen de resultaten verdeeld?  
VVD.34 Vraag 34: Heeft hier een uitkering plaatsgevonden aan aandeelhouders? 
VVD.35 Vraag 35: Is het weerstandvermogen van deze partijen beoordeeld?  
VVD.36 Vraag 36: Kan dit een weerslag hebben op de gemeente Valkenburg aan de Geul wanneer de 
dekking ontbreekt? 
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Beantwoording namens het college 

 
De Paragraaf Verbonden Partijen is een samenvatting van de kengetallen van de betreffende 
Verbonden Partijen. Aan elk van deze getallen ligt een jaarrekening ten grondslag. Bij de 
raadsvergadering van juni wordt jaarlijks een groot deel van deze jaarrekeningen ter zienswijze of 
ter kennisname bij de raad ingebracht. De overige jaarrekeningen zijn veelal terug te vinden bij de 
ingekomen stukken van de raad en via de website van de betreffende organisatie. 
 
Voor de beantwoording van de detailvragen verwijzen wij u naar de betreffende jaarrekeningen. 
 
Een eventuele weerslag op onze gemeente zal altijd aan de gemeenteraad worden gemeld, 
bijvoorbeeld als onderdeel van het raadsvoorstel zienswijze ontwerpbegroting van de betreffende 
gemeenschappelijke regeling. 
 

 
Pag 95 Milieuparken Geul en Maas te Maastricht 
Activiteiten  
Binnen de gemeenschappelijke regeling Milieuparken Geul en Maas worden gezamenlijk door de 
gemeenten Maastricht, Meerssen en Valkenburg aan de Geul vier milieuparken geëxploiteerd. 
Kengetallen Milieuparken Geul en Maas Nettoresultaat € 747.000 in 2023  
€ 2.119.040 in 2022 
VVD.37 Vraag 37: Hoe kan het dat het netto resultaat nog maar 1/3 is van het jaar daarvoor? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er wordt gevraagd naar een verklaring voor het verschil in rekeningresultaten 2022 en 2023. De 
bedragen die hier zijn genoemd zijn de rekeningresultaten voor de gehele GR Geul en Maas (dus 
voor alle 3 de deelnemende gemeenten). In 2022 was het rekeningresultaat aanzienlijk hoger dan 
in 2023. Deze rekeningresultaten zijn de som van meerdere voordelige en nadelige afwijkingen in 
de jaarrekeningen. Deze zijn nader toegelicht in de jaarrekeningen van GR Geul en Maas. 
 
Enkele belangrijke verklaringen voor de verschillen zijn: 

• -In 2022 is er een groot voordeel (€ 671.000) gerealiseerd op de opbrengst verwerking 
afvalstromen, in 2023 een groot nadeel (€ 477.000); 

• -In 2022 is er een voordeel (€ 305.000) gerealiseerd op de apparaatskosten. In 2023 een nadeel 
van € 371.000). 
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Algemeen: 
Op 4 december 2024 vindt de Limburgse Bestuurdersdag plaats.  
Ditmaal is Valkenburg aan de Geul gastheer. Nu deze kosten (nog) niet zijn opgenomen in de 
begroting en de raad hierover (nog) geen raadsvoorstel heeft ontvangen de volgende vragen: 
VVD.38 Vraag 38: wat zijn de verwachte kosten voor de organisatie van deze dag? 
VVD.39 Vraag 39: uit welk budget worden deze kosten betaald; 
VVD.40 Vraag 40: wanneer wordt de raad om akkoord gevraagd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Hoewel deze vragen sec gesproken niet zien op de Ontwerpbegroting 2025 vindt u onderstaand de 
antwoorden op uw vragen. 
 
De kosten zijn geraamd op € 71.000. Organiserende gemeenten ontvangen een subsidie van de 
provincie ter waarde van € 17.500. Daarnaast betalen deelnemers € 35 per persoon. De 
opbrengsten zijn daarmee, bij 250 deelnemers, geraamd op € 28.000. Dit betekent een restant van 
€ 43.000 voor de gemeente Valkenburg aan de Geul. 
 
Aangezien in de begroting 2024 geen rekening is gehouden met de organisatie van dit evenement 
en met de bijbehorende kosten, worden de kosten in de najaarsnota 2024 toegelicht als een 
overschrijding ten opzichte van de beschikbare budgetten.  
 
Het verzoek om akkoord wordt middels voorliggende najaarsnota aan uw raad voorgelegd. 
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Raadsfractie CDA 
 
Informatieve vragen vanuit de CDA-fractie  --  Begroting 2025 
 
CDA.01 Algemene vraag 
Alvorens we ingaan op de informatieve/technische vragen per programma hoofdstuk, willen we 
eerst de stand van zaken weten van een aantal projecten.  
Dan hoeven we deze niet allemaal separaat te behandelen tijdens de begrotingsbehandeling. 
Graag een duidelijke en concrete stand van zaken van de volgende dossiers/projecten: 
 

• Croix de Bourgogne 

• Medisch Centrum in de Nieuwe Kerk 

• Ahoy Valkenburg 

• Uitbreiding hotel Kint + nieuw appartementencomplex op plek van voormalige bowlingbaan 

• Pilotproject Lindenlaan Valkenburg (invulling leegstaande panden, vergroening) 
 

Beantwoording namens het college 

 
Croix de Bourgogne: 
De ontwikkelaar van Hotel Croix de Bourgogne met de twee annexen beschikt over de 
noodzakelijke vergunningen om te starten met de bouw. De gronden waarop het hotel gerealiseerd 
zal worden zijn in januari 2024 door de gemeente aan de ontwikkelaar geleverd. De ontwikkelaar is 
formeel gestart met de bouw op 1 maart 2024, met de uitdrukkelijke verplichting dat binnen 
24 maanden na de start van de bouw het hotel dient te zijn gerealiseerd.  
 
Gemeente en ontwikkelaar zijn in gesprek over de te maken afspraken inzake het gebruik van 
gronden in eigendom van de gemeente, de routing van en naar de bouwlocatie, de inrichting van 
de bouwplaats en dergelijke. Een en ander zoals te doen gebruikelijk in geval van 
bouwontwikkelingen van dergelijke omvang.  
 
Medisch Centrum Nieuwe Kerk: 
De vergunning is onherroepelijk maar de vergunninghouder is nog niet gestart met de uitvoering. 
Aangezien dit een private ontwikkeling betreft is het aan deze partij om verdere informatie over 
de stand van zaken te delen.  
 
Ahoy: 
Er zijn bezwaren ingediend tegen de verleende omgevingsvergunning. Deze liggen nu voor bij de 
commissie voor bezwaarschriften ter advies. 
 
Voormalige bowling (uitbreiding hotel en appartementen): 
Het plan wordt op 26 november voorgelegd aan de commissie FD met het verzoek een ontwerp 
verklaring van geen bedenkingen af te geven. Als de raad op 16 december besluit de ontwerp 
verklaring van geen bedenkingen af te geven zal het ontwerp besluit zes weken ter inzage gelegd 
worden. 
 
Pilot Lindenlaan: 
Samen met een aantal ondernemers en inwoners uit de Lindenlaan hebben we vanuit de Pilot 
Ondernemersdesk/Adviseur Ondernemers een werkgroep opgericht om de aantrekkingskracht van 
de Lindenlaan – Poststraat te versterken en er weer een levendige omgeving van maken met een 
uniek karakter. Vanuit deze werkgroep wordt nu o.a. gekeken naar het verder vergroenen van de 
boomspiegels en het verfraaien van leegstaande etalages. Daarnaast zijn we vanuit de gemeente in 
gesprek met de eigenaren van een aantal leegstaande panden in deze straat en worden er 
contacten gelegd tussen deze eigenaren en mogelijke geïnteresseerde partijen. 
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Informatieve vragen 
 
Hoofdstuk 1: Algemeen 
 
CDA.02 Pagina 6. Toekomstig beleid gemeenschapshuizen 
Waarom nu al structureel geld uittrekken als we beleid nog niet officieel hebben besproken en 
goedgekeurd? Dat is niet de juiste gang van zaken. 
 

Beantwoording namens het college 

 
Vooruitlopend op het vaststellen van de inhoudelijke kaders nemen we de financiering nu al mee in 
de begroting zodat uw raad een integrale afweging kan maken bij het vaststellen van de begroting. 
Hiermee geven we invulling aan de passage hierover zoals opgenomen in de Kadernota 2024 
(onderdeel 4.6.8), vastgesteld door de gemeenteraad op 1 juli 2024. 

 
 
CDA.03 Pagina 6. Externe inhuur applicatiebeheer 
Om hoeveel applicaties gaat het hier? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het betreft het applicatiebeheer van de financiële administratie (Key2Financiën van Centric), een 
aparte applicatie voor het documentmanagement en een separate rapportagemodule. 
 

 
CDA.04 Pagina 7. Mazjerang 
Waar zit die structurele verhoging in? Aangezien het is overgegaan naar een papieren versie, zou je 
eerder zeggen dat het goedkoper moet worden? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Wij verwijzen naar de beantwoording bij de vragen PGP.01 t/m PGP.04. 
 

 
CDA.05 Pagina 8. Financiële samenvatting 
Hoe komt saldi resultaat uit begrotingsproces(€ 710k) tot stand? Op pagina 6 staat € 555k 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het bedrag op de tabel op pagina 5 van € 555.000 komt overeen met het bedrag van € 554.000 in 
de tabel bovenaan pagina 8 (kolom Begroting 2025, onderste regel), met een afrondingsverschil van 
€ 1.000. 
 
De tabel is bedoeld om inzichtelijk te maken wat het startpunt was van het proces van het 
opstellen van de begroting (€ 710.000), wat de financiële impact is geweest van de voorstellen van 
het college en de septembercirculaire 2024 en welke dekkingsvoorstellen worden gedaan. Per saldo 
volgt hieruit een voordelig resultaat in 2025 van € 555.000. 
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CDA.06 Pagina 9. Niet gebruikte middelen ondernemingsraad 
Wat is de reactie van de ondernemingsraad? En wat zijn de scholingskosten? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De ondernemingsraad is hiermee akkoord, daar er materieel voor hen niets verandert: conform 
wettelijke en andere verplichtingen (voortvloeiende uit het convenant met de OR) worden zij altijd 
in staat gesteld om hun taak volledig uit te kunnen oefenen. De scholingskosten worden 
gefinancierd uit hetzelfde budget (en zijn dus altijd afdoende gebleken).  
 

 
CDA.07 Pagina 10. Opgaven Sociaal Domein 
Graag een nadere toelichting over de term ‘normaliseren’. Wat wordt daar precies mee bedoeld? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De term ‘normaliseren' komt voort uit het idee dat hobbels in het leven van mensen soms te snel 
en te veel geproblematiseerd en gemedicaliseerd worden. Dit is niet altijd in het belang van het 
betreffende individu en leidt tegelijkertijd ook tot een zeer grote vraag naar specialistische zorg 
en hoge zorgkosten. Met ‘normaliseren’ wordt bedoeld dat we toe proberen te werken naar een 
situatie waarin men weer kan accepteren dat een deel van de problemen en hobbels die iemand 
tegenkomt op zijn of haar pad onderdeel uitmaken van het leven van de mens. Het is hierbij 
absoluut niet de bedoeling om mensen het gevoel te geven dat ze niet serieus genomen worden of 
om minder zorg te geven dan nodig om maar te bezuinigen. Het sluit aan op het principe dat we 
zorg en ondersteuning bieden zo licht als mogelijk en zo zwaar als nodig. 
 

 
Hoofdstuk 2: Programmaplan 
 
2.1 Programma Vergunningen, Veiligheid, Toezicht en Handhaving 
 
CDA.08 Pagina 13. Wat willen we bereiken? 
Is er op dit moment genoeg capaciteit om die drie genoemde punten te bereiken? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Binnen de afdeling V-VTH wordt de workload veelal bepaald door de buitenwereld. Er volgen 
vergunningaanvragen, komen meldingen binnen en er worden verzoeken om handhaving gedaan. 
Hierdoor kan het voorkomen dat de workload onder druk komt te staan. Met de huidige 
medewerkers worden de drie genoemde punten adequaat opgepakt maar hierbij is sturing en 
prioritering noodzakelijk. 
 

 
Pagina 13. Wat gaan we daarvoor doen? 
CDA.09 U schrijft in de laatste zin ‘Waar in de afgelopen jaren volop is ingezet op de 
inwerkingtreding van de Omgevingswet en de Wet Kwaliteitsborging (Wkb), zal komende jaren 
verder worden ingezet op procedures en gemeentelijke beleidsregels en verordeningen.’ 
Wat bedoelt u daar precies mee? Op de vermindering daarvan? Of op de versnelling?  
Graag meer uitleg. 
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Beantwoording namens het college 

 
De komst van de omgevingswet heeft ervoor gezorgd dat het ambtelijk apparaat afgelopen jaren 
veel bezig is geweest met de voorbereidingen hierop. Nu de omgevingswet er is, kunnen de andere 
zaken weer worden opgepakt zowel intern- als extern gericht. Intern zit dit met name op het 
verbeteren van processen (meer structuur aanbrengen) en extern gericht zullen diverse 
beleidsregels aan vernieuwing toe zijn. 
 

 
Pagina 15. Wat gaan we daarvoor doen? 
 
CDA.10 U schrijft in de laatste zin van punt twee het volgende: ‘Deze verbinding houden we onder 
andere op peil door ons maandelijkse Zorg- en Veiligheidsoverleg.’ 
Wij vragen ons af wie er deelneemt aan dit overleg? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit zijn verschillende ketenpartners en kan afhankelijk van de agenda verschillen. Vaste 
deelnemers bij dit overleg zijn: Zorg  &Veiligheidshuis, Vangnet, Wijk-GGD, Stichting MEE, 
Mondriaan, wijkagenten, Wet Maatschappelijke Ondersteuningsconsulent. 
 

 
Pagina 16. Beleidsindicatoren 
 
CDA.11 Het aantal verwijzingen Halt per 1000 inwoners. 
In Nederland zijn er dat 9, in Valkenburg aan de Geul zijn dat er 19.  
Is dat te verklaren? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Dit hoge aantal is te verklaren door de vele doorverwijzingen (11) tijdens het Auw Wieverbal. 
Tijdens het Auw Wieverbal wordt intensief toezicht gehouden op alcoholgebruik onder jongeren. 
Toezicht op alcoholgebruik onder minderjarigen valt onder onze wettelijke taak. 
 
(beantwoording AB.10 cf. PGP.06, VVD.08 en CDA.11) 

 
 
2.2 Programma Economie en Toerisme 
 
CDA.12 Pagina 17. Omschrijving van het programma 
U schrijft dat het programma bestaat uit een aantal economische thema’s. Wij missen daarbij het 
thema ‘Economische structuurversterking’. Waarom is deze niet meegenomen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Onlangs hebben wij de concept opdrachtbrief met uw Raad gedeeld. Er volgt, na verwerking van de 
ontvangen feedback, een separaat voorstel over dit onderwerp. Afhankelijk van de uiteindelijke 
besluitvorming op dat moment, krijgt dit daarna in 2025 een vervolg. Omdat het besluit ook kan 
zijn om daar geen vervolg aan te geven, is dit nog niet concreet nu in de begroting 2025 
opgenomen. Daarnaast waren de financiële consequenties tijdens het opstellen van de begroting 
nog niet bekend. 
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CDA.13 Pagina 19. Jaarlijkse subsidies 
Waarom zijn deze niet allemaal meegenomen bij de begrotingssubsidies op pagina 125? 
 

Beantwoording namens het college 

  
Uw gemeenteraad heeft een nieuwe Algemene Subsidieverordening Valkenburg aan de Geul (2023) 
(hierna: ASV 2023) vastgesteld. Op basis van de ASV 2023 is het college bevoegd om subsidies te 
verstrekken. Voor een groot aantal van de te verstrekken subsidies worden de komende periode 
nieuwe of herijkte subsidieregels opgesteld als wettelijke grondslag voor subsidieverstrekking. 
 
Echter, sommige subsidieaanvragen komen (vanwege diverse redenen) niet in aanmerking voor het 
opstellen van en/of toetsing aan een specifieke regeling. Bijvoorbeeld omdat de subsidieaanvraag 
dusdanig specifiek is of er maar één partij in aanmerking kan komen voor de betreffende 
subsidieregeling. Voor die subsidieaanvragen wordt onderzocht of we deze als begrotingssubsidie 
grondslag kunnen geven.  
 
Voor Stichting StartersCentrum Limburg en ook BOR Humanitas zijn de afspraken dusdanig concreet 
en in te schatten, dat we deze als pilot voor het jaar 2025 meenemen als begrotingssubsidie. 
Ambtelijk (werkgroep subsidies en afdeling financiën) wordt bekeken of deze manier van werken 
ook voor andere subsidies geschikt is. 
 

 
CDA.14 Pagina 19. Ondernemerscontact 
U schrijft dat onze gemeente maar liefst 2100 bedrijven telt. Weet de gemeente hoeveel hiervan 
ZZP’er zijn? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er zijn 1.386 zzp-ers actief binnen onze gemeente (peildatum 1 oktober 2024, bron regiodata KvK). 
 

 
2.3 Programma Mobiliteit, Volkshuisvesting en Fysieke Leefomgeving 
 
CDA.15 Pagina 22. Wegen & water 
Kunt u ons een exacte stand van zaken geven m.b.t. de reconstructie Vroenhof-Strabeek? Dit is een 
zeer langlopend dossier, waarbij nu echt gestart moet worden met de uitvoering! 
 

Beantwoording namens het college 

 
Volgens de huidige stand van zaken kan het project vanaf april 2025 (Europees) aanbesteed 
worden. Uitgaande van een regulier aanbestedingstraject kan de opdrachtnemer na de 
bouwvakantie in het derde kwartaal van 2025 starten met de uitvoering van fase 1. Dat is het 
gedeelte gemeentegrens Meerssen/Valkenberg – Molenbroekvoetpad.  
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CDA.16 Pagina 23. Waarom wordt hier en elders in deze ontwerpbegroting gesproken over de 
Valkenburgergroeve en niet de Gemeentegrot? Wie heeft besloten tot deze naamswijziging? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er heeft geen naamswijziging plaatsgevonden. De naam Valkenburgergroeve is de historische- en 
wetenschappelijke naam van het gehele groevecomplex. Hiertoe behoren Gemeentegrot 
(toeristische gedeelte van de Valkenburgergroeve), Heunsberggroeve (groevedeel achter 
Sprookjesbos), Plenkertgroeve en de Quaedvliegsberg achter de Wilhelminagroeve. De naam 
Gemeentegrot wordt gebezigd sinds 1905 en is sindsdien ingeburgerd en wordt verder 
onverminderd gebruikt voor de toeristensite. 
 

 
CDA.17 Pagina 27. Gevarieerd aanbod woningen toevoegen (permanent en tijdelijk) en aanbrengen 
versnelling. U schrijft ‘Eind 2024 wordt gestart met de gesprekken met externe partijen over de 
realisatie en beheer van de tijdelijke locatie’. Over welke locatie gaat het hier? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente neemt deel aan de pilot ‘versnelling realisatie flexwonen’ als onderdeel van de 
Limburgse Agenda Wonen, waarbij de VRZL het voortouw heeft. De gemeente heeft de locatie 
parkeerplaats Prinses Margrietlaan aangedragen als onderzoekslocatie. Het doel is om voor deze 
locatie te onderzoeken of een omgevingsvergunning voor de planologische gebruikswijziging is te 
verkrijgen als ook voor de activiteit bouwen. Door de tijdelijkheid van de beoogde flexwoningen is 
het mogelijk tijdelijke omgevingsvergunningen aan te vragen. Daarmee kan zowel de planologische 
strijdigheid met het bestemmingsplan worden opgeheven als ook de omgevingsvergunning worden 
verleend voor de activiteit bouwen. 
 

 
2.4 Programma Sport, Cultuur en Recreatie 
 
CDA.18 Hoe staat het met de staat van onderhoud rondom het Geulstrand? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Van het beschikbaar gestelde budget voor de door uw raad gewenste werkzaamheden vanuit het 
amendement voor onderhoud en renovatie voetpaden, zijn de paden in de directe omgeving van de 
Geulvijver gerenoveerd en is de hufterproof picknickbank aangeschaft. Voor het resterende budget 
is een uitvraag gedaan met betrekking tot het aanpakken van het probleem dat ten grondslag ligt 
aan de ontoegankelijkheid van het voetpad buitenom het Geulpark ‘in de beemden’. Deze 
werkzaamheden incl. de betreffende paden voorzien van een nieuwe halfverharding, zijn onder 
voorbehoud van de planning van de uitvoerend aannemer, voorzien vóór het eind van 2024. 
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CDA.19 Pagina 30. KWIEK beweegroute. 
De Kwiek Beweegroute willen wij graag op de voet kunnen volgen, aangezien wij uitgesproken 
ideeën hebben over hoe bewegen voor ouderen buiten aantrekkelijk/goed ingericht vorm te geven. 
Hoe denkt men dus concrete invulling te geven aan de KWIEK beweegroute?  
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment zitten we in de afrondende fase met welzijnsorganisatie Sevagram en bureau KWIEK 
betreffende het concept van de ‘KWIEK Beweegroute’ in het centrum van Valkenburg, passend 
binnen de gebiedsvisie. Bureau KWIEK heeft naar aanleiding van diverse wandelingen met bewoners 
van zorgcentrum Oosterbeemd en beweegcoaches/fysiotherapeuten het concept van de 
beweegroute opgesteld. Ter informatie: de lengte van de conceptroute is 1.120 meter + 120 meter 
aanloop en doorsteek. Onderweg zijn 15 beweegoefeningen uitgezet die variëren van schouders 
aantikken, reiken naar een paal, over een lijn lopen en opstaan en gaan zitten. Korte oefeningen, 
die zwaarder worden door ze vaker te herhalen. Het is een fijne en makkelijke manier om dertig 
minuten in beweging te zijn voor jong en oud. De gemeente is voornemens om in Q4 2024/Q1 2025 
samen met Sevagram de beweegroute aan te laten leggen door bureau KWIEK. 
 

 
CDA.20 Pagina 32. Uitvoering groenbeleidsplan 
Hoe staat het met de plannen voor de herinrichting/aanpak verbinding tussen Kerkplein met het 
Ljubljanaplein? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De portefeuillehouder zal hier tijdens de begrotingsbehandeling een inhoudelijke toelichting op 
geven. 
 

 
2.5 Programma Onderwijs 
 
CDA.21 Pagina 35. Huisvesting Mgr. Hanssen 
Wat zijn de vooruitzichten/prognoses aangaande het leerlingenaantal voor de komende jaren, daar 
waar het gaat om de Mytylschool Encanto? Wanneer kunnen wij het onderzoek/rapport verwachten?  
 

Beantwoording namens het college 

 
De resultaten van het onderzoek worden in het najaar 2025 aan de raad voorgelegd. Het maken van 
een leerlingenprognose van Mytylschool Encanto maakt onderdeel uit van het onderzoek. 
 

 
2.6 Programma Sociaal Domein 
 
CDA.22 Pagina 40. Intensiveren inzet praktijkondersteuner huisarts, aandachtsgebied jeugd 
Wie financiert de praktijkondersteuner? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gemeente financiert de praktijkondersteuner. 
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CDA.23 Pagina 41. Project Herijking huishoudelijke hulp 
Strijkhulp, hoe staat het daarmee? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Door de Wmo-consulent wordt was- en strijkservice toegekend indien dit noodzakelijk is. Binnen 
het project Herijking huishoudelijke hulp wordt volgend jaar onderzocht of er op basis van PGB 
meer ondersteuning kan worden ingezet op het gebied van was- en strijkservice door de directe 
omgeving. 
 

 
CDA.24 Pagina 42. Gratis openbaar vervoer voor minima 
‘Daarnaast bestaat de mogelijkheid om, op eigen financiering, de doelgroep te verbreden’ 
Op eigen financiering? Betekent dat financiering op kosten van de gemeente? 
 

Beantwoording namens het college 

 

Dat klopt. Voor de regeling zoals die nu door de Provincie Limburg en Arriva wordt aangeboden 

komen alle minima met een inkomen tot 100% van het wettelijk sociaal minimum in aanmerking. 

Arriva biedt daarnaast afzonderlijke gemeentes de mogelijkheid om ook inwoners tot 110/120% van 

het sociaal minimum en verder gebruik te laten maken van Dal Vrij Limburg, als gemeenten 

hiervoor zelf extra financiering regelen. 

 

 
CDA.25 Pagina 49. We bieden minimaal een online energieloket aan en iets verder op deze pagina 
de barrières voor inwoners moeten zo laag mogelijk zijn. Is een fysiek energieloket ook een 
overweging? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Een fysiek loket is zeker een overweging. 2025 wordt gebruikt om een behoefteonderzoek te doen 
naar de functies en locatie van een dergelijk loket. Het klimaathuis in Maastricht staat niet meer 
tot onze beschikking in een voor ons acceptabele, kwalitatieve manier. 
 

 
CDA.26 Pagina 61. Parkeerbelasting 
De parkeerinkomsten worden vanaf 2025 structureel geraamd op ruim € 2.3 miljoen. Er is echter 
nog geen rekening gehouden met de financiële gevolgen van het in 2023 goedgekeurde 
parkeerbeleidsplan. Hoezo structureel? Wat is de inschatting van de financiële gevolgen? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Het uitgangspunt van het vastgestelde Parkeerbeleidsplan is budgetneutraliteit. De verwachte 
effecten van de nieuwe parkeertarieven kunnen echter slechts tot op zekere hoogte worden 
ingeschat, op basis van beschikbare data en deskundig oordeel. Het daadwerkelijke gedrag van 
parkeerders zal uiteindelijk het werkelijke effect op de exploitatie bepalen. De definitieve 
tariefstelling, inclusief een toelichting op de verwachte parkeerinkomsten, wordt nader uitgewerkt 
in het tarievenbesluit, dat medio maart 2025 ter behandeling aan de gemeenteraad zal worden 
voorgelegd. 
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3.3 Paragraaf Onderhoud Kapitaalgoederen 
 
CDA.27 Pagina 75. Gebouwen 
‘Dit onderhoudsplan wordt verbonden aan een gebouwenvisie op het verwachte toekomstige 
gebruik, de verwachte levensduur en eventueel voornemen tot afstoten van een gebouw. Zo zal de 
gebouwenvisie ook ingaan op leegstaand vastgoed, zonder actuele functie.’ In het kader van onze 
woonvisie en het nog vast te stellen grondbeleid, vragen wij ons af wanneer deze gebouwenvisie 
aan de raad zal worden voorgelegd? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De gebouwenvisie zal afgerond zijn in het eerste kwartaal van 2025 en zal aansluitend ter 
besluitvorming aan uw raad worden voorgelegd. 
 

 
CDA.28 Pagina 76. De Bosdries 
Hoe zeker is het dat de daadwerkelijke renovatie zal plaatsvinden in de zomer van 2025 en dat dit 
niet weer wordt verschoven? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Op dit moment verloopt de voorbereiding overeenkomstig de opgestelde planning van het project. 
De aanbesteding is voorzien in het voorjaar van 2025. Op basis van de huidige stand van zaken zal 
de start van de renovatie in de zomer van 2025 plaatsvinden. Dit alles los van mogelijke juridische 
procedures op basis van het aanbestedingstraject en de omgevingsvergunning. 
 

 
CDA.29 Pagina 87. 
Waarom stijgen de bijdragen van de gemeenten aan beide sporthallen zo fors in 2025? 
 

Beantwoording namens het college 

 
Er is geen sprake van een forse stijging in de begroting. Wel was er bij de jaarverantwoording 2023 
(en ook daarvoor) sprake van een daling in de werkelijk gerealiseerde lasten ten opzichte van de 
begroting. In de begroting houden we immers rekening met de financiële gevolgen van de eerder 
vastgestelde plannen van de beide locaties. Dit zijn begrotingswijzigingen op basis van 
raadsbesluiten. Zolang de uitvoering hiervan nog niet is gerealiseerd blijft er sprake van verschillen 
tussen de begrote lasten en de werkelijk gerealiseerde lasten. 
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Bijlage 3: Meerjarig verloop reserves en voorzieningen 
 
Pagina 122. 
Eind 2023, op 11 december 2023, hebben wij als raad het voorstel college betreffende Nota 
Reserve- en Voorzieningenbeleid 2024 goedgekeurd. 
CDA.30 Daarin staat dat de Algemene reserve per 31-12-2023 staat op € 15.759.504   
Hoe kan het dan dat op pagina 122 van de begroting staat dat het saldo ultimo 2024 staat op 
€26.028.000? Hebben wij iets gemist? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De saldi van de verschillende reserves in de Nota Reserve- en Voorzieningenbeleid zijn in deze nota 
opgenomen op basis van de verwachte stand op dat moment. Het document is opgesteld in oktober 
2023 en vastgesteld in de raadsvergadering van 11 december 2023. Hierna zijn er nog diverse 
raadsbesluiten geweest die van invloed zijn op het saldo van de reserves. 
 
Uitgangspunt voor de toelichting is de stand zoals opgenomen in de jaarrekening 2023, die door de 
raad is vastgesteld op 1 juli 2024. De Algemene Reserve stond toen op € 21.603.000. De raad heeft 
besloten tot twee onttrekkingen uit de Algemene Reserve, voor het Wilhelminatorenvoetpad en 
Gebosjkevoetpad (€ 130.000) en voor de renovatie van de raadszaal (€ 898.000). In totaal is er voor 
€ 5.453.000 aan stortingen geraamd in 2024, waarbij de grootste posten zijn het resultaat van de 
jaarrekening 2023 (€2.624.000), de vrijval bestemmingsreserve watersnoodramp (€ 1.474.000) en 
de (financieel technische) vrijval binnen de reserves van de verstrekte lening aan Enexis 
(€ 1.042.000). Daarnaast zijn er nog enkele kleinere mutaties (€ 313.000). 
 
Dit verklaart het saldo van € 26.028.000. 
 

 
CDA.31 Zo staat in diezelfde nota uit eind 2023 ook dat de Egalisatiereserve sociaal domein per 31-
12-2023 staat op 7,7 miljoen euro.  
 
Hoe kan het dan dat op pagina 122 van de begroting staat dat het saldo ultimo 2024 staat op een 
ruime 5 miljoen euro? Hebben wij iets gemist? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De saldi van de verschillende reserves in de Nota Reserve- en Voorzieningenbeleid zijn in deze nota 
opgenomen op basis van de verwachte stand op dat moment. Het document is opgesteld in oktober 
2023 en vastgesteld in de raadsvergadering van 11 december 2023. Hierna zijn er nog diverse 
raadsbesluiten geweest die van invloed zijn op het saldo van de reserves. 
 
Uitgangspunt voor de toelichting is de stand zoals opgenomen in de jaarrekening 2023, die door de 
raad is vastgesteld op 1 juli 2024. De Egalisatiereserve Sociaal Domein stond toen op het 
(maximum) bedrag van € 7.700.000. Binnen de reserve staan diverse posten gelabeld, die 
begrotingstechnisch als een onttrekking in 2024 zijn verwerkt in het overzicht van de 
reservemutaties. Dit gaat in totaal om € 2.738.000. De grootste posten hieruit betreffen middelen 
onderwijsachterstandenbeleid € 346.000, budget burgerkracht en zelfsturing € 288.000, 
energietoeslag 2023 € 374.000, resterende GIDS-gelden € 263.000, aanvullend pakket re-integratie 
€ 139.000. Daarnaast staan er nog 33 kleinere posten voor in totaal € 1.329.000. De verwachte 
storting in de reserve in 2024 bedraagt € 136.000 inzake onderwijsachterstandenbeleid. 
 
Dit verklaart het saldo van € 5.099.000. 
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CDA.32 Graag toelichting op de stand van deze (en wellicht ook andere) reserves? 
 

Beantwoording namens het college 

 
De saldi van de verschillende reserves in de Nota Reserve- en Voorzieningenbeleid zijn in deze nota 
opgenomen op basis van de verwachte stand op dat moment. Het document is opgesteld in oktober 
2023 en vastgesteld in de raadsvergadering van 11 december 2023. Hierna zijn er nog diverse 
raadsbesluiten geweest die van invloed zijn op het saldo van de reserves. 
 
Uitgangspunt voor de toelichting is de stand zoals opgenomen in de jaarrekening 2023, die door de 
raad is vastgesteld op 1 juli 2024. Cf. de toelichting op de Algemene Reserve en de 
Egalisatiereserve Sociaal Domein hierboven zijn er ook bij de andere reserves diverse geraamde 
mutaties in 2024 die van invloed zijn op het verwachte saldo, zoals opgenomen in de 
Ontwerpbegroting 2025 in de tabel op pagina 122. 
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Bijlage 1 
 
Specificatie behorende bij vraag VSP.32. 
 

 
 
Nb. Min bedragen (-/-) staat in dit geval voor inkomsten. 
 
 

Hoofdindeling 1. Exploitatie

Inkomsten/uitgaven I

Rijlabels Som van Bedrag begroot saldo 2025

0.63  Parkeerbelasting -2.395.000 

6215010 Betaald parkeren (baten) -2.323.000 

32045 Parkeervergunningen -126.000 

32049 Verhuur parkeerterrein Daalhemerweg -3.000 

32201 Spoorlaan 1 -15.000 

32202 Spoorlaan 2 -6.000 

32203 Koningswinkelstraat -14.000 

32204 Polfermolenstraat -14.000 

32205 Prinses Margrietlaan -21.000 

32206 Odapark 1 -105.000 

32207 Odapark 2 -50.000 

32208 Plenkertstraat -34.000 

32209 Daalhemerweg -78.000 

32211 Cauberg 1 -143.000 

32212 Cauberg 2 -151.000 

32213 Walramplein noord -243.000 

32214 Walramplein zuid -135.000 

32215 Neerhem 1 -38.000 

32216 Neerhem 2 -13.000 

32217 Geulpark oost -96.000 

32218 Geulpark west -83.000 

32219 Berkelplein zuid -323.000 

32220 Berkelplein oost -164.000 

32222 Burg. Henssingel zuid -55.000 

32223 Burg. Henssingel noord -93.000 

32225 Berkelplein Rabo -68.000 

32226 Par'Course 1 -139.000 

32227 Par'Course 2 -63.000 

32228 Par'Course 3 -9.000 

32229 Odapark 3 -25.000 

32230 Cauberg 3 -16.000 

6215020 Fiscalisering parkeerboetes (baten) -72.000 

40001 Fiscalisering parkeerboetes -72.000 

2.2  Parkeren -567.275 

6214022 Exploitatie parkeergarage (lasten) -7.275 

34047 Bijdragen van derden -7.275 

6215012 Exploitatie parkeergarage (baten) -560.000 

32068 Opbrengst parkeergelden -560.000 

Eindtotaal -2.962.275 



 

 

 
 
 
 
 


